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Akcja kanał
Po kilku latach odkry-
to przyczynę wybijania 
szamba w bloku.
 STR. 7

Kto był winny
Tragiczny w skutkach był 
wypadek na skrzyżowa-
niu z nieczynną sygnali-
zacją. STR. 3

Trójka nastolatków od dawna się nad nim pastwaiła - przypalali go papierosami, podawali 
mu środki odurzające, a potem kręcili fi lmiki z nim. A w końcu podłożyli ogień i fi lmowali 
pożar, w wyniku którego 50-latek spłonął żywcem.  | STR. 3

 

Wiwat Niepodległość!

SĄ ZARZUTY DLA POLITYKA STR. 3

SPALILI CZŁOWIEKA 

 Wykonawca kluczy

 Chce, żeby się zawaliło?

 Już 31 osób zachorowało 
     na krztusiec!

 Tu jest niebezpiecznie

 Nie ma zgody na taką 
     podwyżkę

 Iluminacja w rozsypce

 Lis nie tylko na cmentarzu
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Wraca problem z ich porozrzu-
caniem w mieście. 

- Przyznam szczerze sam z nich 
korzystam i sprawdzają się - tak o 
hulajnogach elektrycznych mówi 
Dawid Jankowski. - Natomiast 
coś trzeba zrobić, mieszkańcy też 
się na to bardzo skarżą, media 
oleśnickie też o tym pisały, że z 
hulajnogami jest problem, bo albo 
są porozrzucane gdzieś po trawni-
kach, po ścieżkach rowerowych, 
nawet na środku w poprzek ścież-
ki rowerowej leżą, albo są często 
pouszkadzane - ocenia radny PiS. 

I podaje przykład z ulicy ks. 
Sudoła.

- W tym samym miejscu już od 
dwóch tygodni leży. Jest uszko-
dzona, coś się zepsuło, coś pękło - 
mówi. - Hulajnogi służą i to widać, 
że mieszkańcy chętnie z nich  ko-
rzystają. Trzeba poszukać rozwią-
zań. Wiem, że to nie będzie łatwe, 
ale trzeba problemowi zaradzić - 
apeluje do władz miasta.

- Sprawa jest trudna, to mogę 
powiedzieć... - skomentował wy-
powiedź radnego PiS Aleksander 
Chrzanowski.

Przewodniczący Rady Mia-
sta wie coś o tym, bo już w po-
przedniej kadencji interpelował 
do władz miasta o „wystąpienie 
do właściciela, który na terenie 
miasta prowadzi działalność wy-
pożyczania hulajnóg o uporząd-
kowanie systemu porzucania na 
terenie całego miasta, jak i w ob-
rębie, tych hulajnóg”. Argumen-
ty miał podobne co Jankowski: 
„Stwarza to niebezpieczeństwo dla 
mieszkańców poruszających się 
po ścieżkach rowerowych, ciągach 

pieszo-rowerowych i chodnikach. 
Wprowadza też ogromny bałagan”.

Burmistrz i dyrektor Sekcji 
Dróg Miejskich ocenili wtedy, że 
interpelacja jest zasadna. Dyrek-
tor Fink wystosował do operatora 
- Tier Mobility Poland z Warsza-
wy - pismo, w którym prosi „o 
podjęcie niezwłocznych działań 
w przedmiotowej sprawie”. Szef 
SDM napisał, że „takie zorgani-
zowanie systemu wypożyczania 
hulajnóg jest niedopuszczalne. Po-
jazdy muszą być pozostawiane w 
wyznaczonych lokalizacjach, bez 
możliwości niekontrolowanego ich 
porzucania, co wyeliminuje zagro-
żenia bezpieczeństwa innych użyt-
kowników”.

Jak widać, niewiele ono pomo-
gło. W „Panoramie” kilkakrotnie 
ten problem poruszaliśmy. Zna go 
też obecny burmistrz. 

- Wiem, że to jest problem. Sta-
ramy się reagować. Mam nadzieję, 
że będzie coraz lepiej, jeżeli chodzi 

o porządek. Mam też taką prośbę, 
że jeżeli dwa tygodnie widzimy, iż 
leży hulajnoga, podnieśmy ją, to 
nic nie kosztuje. Ja wielokrotnie, 
idąc przez miasto, też gdzieś hulaj-
nogi podnosiłem. Na razie pracu-
jemy nad tym, żeby to rozwiązać 
- deklaruje Adam Horbacz.

- To ja mam takie pytanie i 
chciałbym, żeby odpowiedź wy-
brzmiała, żeby też mieszkańcy wie-
dzieli: Co robić, kiedy widzą hu-
lajnogę uszkodzoną, a zgłaszanie 
przez aplikację nie pomaga? Gdzie 
to zgłaszać? - pyta Jankowski.

- Myślę, że operator jest pierw-
szym, który powinien zadziałać, 
ale jak zwykle czasami do infolinii 
się dzwoni. Jest problem. Ja próbo-
wałem i nie ukrywam, że nie udało 
mi się - przyznaje Chrzanowski. - 
Jeżeli to zagraża bezpieczeństwu, 
no to jest od tego policja. Nie 
mamy straży miejskiej, w związku 
z tym policja powinna zainterwe-
niować - dodaje.   (ror) 

Hulajnogi znów leżą

Kto tak pozostawia hulajnogę?

Radny opozycji rzuca taki po-
mysł. Radni rządzącego klubu 
są sceptyczni.

Dawid Jankowski zapropono-
wał, aby w Oleśnicy zbudować 
lądowisko dla helikopterów Lot-
niczego Pogotowia Ratunkowego. 
- Myślę, że temat dosyć istotny. 
Często się w Oleśnicy zdarza się,  
niestety, że brakuje karetek pogo-
towia ratunkowego. Dostajemy sy-
gnały, media piszą, że przylatują 
helikoptery Lotniczego Pogotowia 
Ratunkowego. Straż pożarna musi 
wydzielać teren, najczęściej jest 
to teren parkingu Biedronki przy 
ulicy Wojska Polskiego, akcję musi 
koordynować straż. A gdyby było 
gdzieś  lądowisko, na których heli-
kopter może „z automatu” wylądo-
wać i wie, że ma tam miejsce, to by 

usprawniło i przyspieszyło proces 
akcji ratowniczej - uważa radny 
Prawa i Sprawiedliwości. 

Na gorąco, na sesji Rady Miasta, 
radni rządzącego klubu Horbacza 
byli sceptycznie nastawieni do po-
mysłu Jankowskiego.

- To nie ma znaczenia - gdzie-
kolwiek wyląduje helikopter, tam 
zawsze straż pożarna zabezpiecza 
ludzi i wszystko wokół lądowania 
helikoptera - mówi Aleksander 
Chrzanowski.

- Mieliśmy na sesji Rady wy-
powiedź komendanta Fischera w 
sprawie lądowań - śmigłowce czę-
sto lądują tam, gdzie jest najbliżej, 
więc budowanie lądowiska, mając 
jeszcze w zapasie lotnisko, to jest 
trochę... - nie dokończył Marek 
Kamaszyło.

(ror)

Czy potrzebne jest 
lądowisko dla LPR?

Taki widok jest coraz częstszy 

- Jako mieszkaniec Oleśnicy nie 
mogę zaakceptować przekazu 
tego hasła - mówi radny.

- Jako mieszkaniec Oleśnicy nie 
mogę zaakceptować przekazu ha-
sła, które widzimy na rogatkach 
miejskich. Chodzi o: „Jedziesz do 
Oleśnicy zabić swoje dziecko”. Jest 
to widoczne na drogach dojaz-
dowych wiele kilometrów przed 
miastem. Uważam, że stawia na-
sze miasto w bardzo złym świetle 
i chciałbym wnieść o podjęcie jakiś 
działań w celu zaprzestania tego 

procederu. W świetle prawa jest on 
niezgodny z prawdą i przedstawia 
nasze miasto w niekorzystnym 
świetle - mówi Mirosław Płacz-
kowski (Oleśnica dla Was).

- Temat trudny, ale rzeczywiście 
warty podjęcia. Panie Mirosławie, 
rzeczywiście tak nie możemy być 
utożsamiani. Wiadomo, to jest 
troszkę działanie na podświado-
mość albo też przekierowanie tego 
psychologicznie, ale myślę, że to, co 
pan powiedział, jest bardzo słuszne 
- ocenił Aleksander Chrzanowski 
(klub Horbacza).  (ror)

Był remont, były plany płatne-
go parkingu, ale przyszpitalny 
parking niezmiennie jest za 
mały i z fatalną nawierzchnią... 

Mija już pięć lat od czasu, kiedy 
w 2019 roku zakończyła się budo-
wa drogi wewnętrznej wraz z 
miejscami parkingowymi na tere-
nie Powiatowego Zespołu Szpita-
li w Oleśnicy. W ramach inwesty-
cji zostało wykonane 170 m dróg 
wewnętrznych wraz z systemem 
kanalizacji deszczowej, 41 miejsc 
parkingowych oraz prawie 240 m 
chodników. 

To był etap I prac. Potem inwe-
stycji, ze względu na brak pienię-
dzy, powiat nie kontynuował. 

Dwa lata temu pojawiła się pro-
pozycja prywatnej firmy, która 
była gotowa wybudować nowy 
parking, ale w zamian pobierać 
opłaty za postój. Władze powia-
tu nie zdecydowały się na takie 
rozwiązanie.

Od lat osoby korzystające z 
usług szpitala sygnalizują „Pa-
noramie” fatalny stan parkingu 
w obrębie obiektu. Po intensyw-
nych opadach teren tzw. parkin-
gu zamienia się w wielkie bajoro. 

O tym, że znalezienie wolnego 
miejsca postojowego graniczy z 
cudem, też wielokrotnie pisali-
śmy.

Teraz do sprawy wracają radni 
debiutanci. Poruszył ją radny z 
klubu Oleśnica dla Was.

- Sprawa dotyczy nawierzchni 
parkingu przy szpitalu. Wiem, 
że jest to teren powiatowy, dział-
ka powiatowa, ale wiadomo, 
że ze szpitala korzystają wszy-
scy mieszkańcy powiatu, także 

mieszkańcy Oleśnicy - mówi Mi-
rosław Płaczkowski. - Chciał-
bym prosić o znalezienie sposobu 
na to - być może przy kooperacji 
wszystkich gmin powiatowych 
- aby wyrównać powierzchnie 
tego miejsca, ponieważ tam jest 
krajobraz księżycowy. Co gorsza 
poruszają się tam również karet-
ki, tak że współczuję choremu, 
który jedzie karetką i ma po pro-
stu podwójne wrażenia - dodaje. 

(ror)

Lata mijają, a parking wciąż fatalny

Warto poprawić jego stan

Płaczkowski:  
Tego nie akceptuję

Chodzi o przejścia dla pieszych 
przy ulicy Skłodowskiej. 

Zamontowanie świateł na przej-
ściu dla pieszych przy ulicy Skło-
dowskiej postuluje Aleksander 
Chrzanowski. 

- Chodzi o to miejsce z tzw. 
Zielonego Targu w kierunku pla-
cu Zwycięstwa. Tam jest bardzo 
dużo pieszych przechodzących 
tym przejściem i później ciągiem 
przez plac Zwycięstwa - argu-
mentuje radny klubu Horbacza. 

- Proszę o rozważenie możliwo-
ści zastosowania tam świateł. To 
jest prośba od wielu mieszkań-
ców, którzy mi ten temat zgłosili 
- dodaje. 

(ror)

Czy światła są tu potrzebne?

Bilbord może szokować

Tyle w roku 2023 wydano 
decyzji w sprawach chorób 
zawodowych. 10 to zespół 
cieśni nadgarstka. 12

LICZBA TYGODNIA
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20 października doszło do po-
żaru pustostanu przy ulicy Ol-
chowej w Spalicach, niedaleko 
marketu sieci Kaufland. W nie-
dzielę, we wczesnych godzinach 
porannych, dyżurny Komendy 
Powiatowej Policji otrzymał 
zgłoszenie o pożarze. Na miej-
sce natychmiast skierowano 
kilka zastępów straży pożarnej. 
Strażacy przystąpili do gaszenia 
ognia i wstępnego przeszukania 
budynku. Ze względu na silne 
zadymienie nie udało się jednak 
stwierdzić obecności żadnych 
osób wewnątrz pustostanu. 
Po zakończeniu akcji gaśniczej 
przeprowadzono szczegóło-
we przeszukanie pogorzeliska, 
podczas którego w jednym z po-
mieszczeń na ostatnim piętrze 
odkryto spalone zwłoki. Inten-
sywny pożar całkowicie znisz-
czył ciało, co uniemożliwiło jego 
natychmiastową identyfikację. 
W związku z okolicznościami 
zdarzenia prokurator podjął de-
cyzję o skierowaniu zwłok ce-
lem przeprowadzenia sekcji do 
Zakładu Medycyny Sądowej we 
Wrocławiu. Ustalono, że przy-
czyną śmierci mężczyzny było 
zatrucie tlenkiem węgla. Wstęp-
nie ustalono tożsamość denata. 
Okazało się, że jest to osoba bez-
domna, która w pustostanie po-
mieszkiwała od dwóch lat.

Jak ustaliła Panorama, był to 
50-letni Janusz D. Z naszych nie-
oficjalnych informacji wynika, że 
wychował się on w domu dziec-
ka w Bierutowie.

Śledztwo trafiło w ręce poli-
cjantów specjalizujących się w 
przestępczości przeciwko życiu 

i zdrowiu. Po przeprowadze-
niu dokładnego sprawdzenia 
okolicznego terenu, śledczy 
przystąpili do działań opera-
cyjnych. 

Bomba wybuchła rankiem 5 
listopada - portal olesnica24.com 
ujawnił, że obiekt celowo podpa-
lono, a podpalacze zdawali sobie 
sprawę, że przebywa w nim bez-
domny. W nocy z 19 na 20 paź-
dziernika sprawcy rozmawiali z 
nim. 

Z ustaleń Panoramy wynika, 
że trójka nastolatków znała bez-
domnego od dawna. 

- Bywali u niego wielokrotnie 
i pastwili się nad nim. Przypa-
lali go papierosami, podawali 
mu środki odurzające, a potem 
filmowali, jak się zachowywał i 
umieszczali filmiki w Sieci. Zo-
stały one już usunięte. Skąd ta-
kie zachowanie? Podobno ktoś 
rozpuścił plotkę, że bezdomny 
interesował się nieletnimi i to 
była swoista „zemsta” tej trójki - 
mówi nam osoba znająca kulisy 
wydarzeń. 

W toku prowadzonych czyn-
ności ustalono, że sprawcy czy-
nu obserwowali z odległości 
rozprzestrzeniający się ogień i 
akcję prowadzoną przez Straż 
Pożarną. Mało tego - robili nawet 
zdjęcia...

-  Do sprawy zatrzymano 
trzech oleśniczan, w tym dwóch 
nieletnich - mówiła portalowi 
Beata Ciesielska, prokurator re-
jonowa. Na podstawie zgroma-
dzonych dowodów doszło do za-
trzymania całej trójki mężczyzn, 
którzy podczas przesłuchania 
złożyli szczegółowe wyjaśnienia 
w sprawie. 

- 18-letniemu Remigiuszowi J. 
postawiono zarzut, że działając z 
zamiarem bezpośrednim pozba-
wienia życia w wyniku moty-
wacji zasługującej na szczególne 
potępienie, wspólnie i w poro-
zumieniu z ustalonymi osobami 
nieletnimi, dokonał podpalenia 
budynku, w którym przebywał 
mężczyzna, co doprowadziło do 
jego śmierci - mówi prokurator 
Karolina Stocka-Mycek, rzecz-

niczka Prokuratury Okręgowej 
we Wrocławiu.

To najcięższy zarzut – zabój-
stwa, za co zgodnie z artykułem 
148 § 2 Kodeksu karnego grozi kara 
pozbawienia wolności na czas 
nie krótszy od lat 15 albo karze 
dożywotniego pozbawienia wol-
ności. 

Jak ustaliła Panorama, Remi-
giusz jest uczniem III klasy Ze-
społu Szkół Zawodowych w 
Oleśnicy. Pochodzi z rozbitej 
rodziny - ojciec odszedł, a mama 
zmarła. Mieszkał sam, czasami 
nocował u niego jeden z dojeż-
dżających do szkoły kolegów. 

W trakcie przesłuchania w 
charakterze podejrzanego Re-
migiusz J. nie przyznał się do 
popełnienia zarzucanego mu 
czynu. 

Sąd na wniosek prokuratury 
zastosował wobec niego tym-
czasowy areszt na trzy miesiące.

Odnośnie dwóch pozostałych 
osób, z uwagi na ich wiek, ma-
teriały zostały przekazane do 
Sądu Rejonowego III Wydziału 

Rodzinnego i Nieletnich w Ole-
śnicy. Ten postanowił o umiesz-
czeniu nieletnich w ośrodku wy-
chowawczym.

– Sprawa jest nadal przedmio-
tem śledztwa, a funkcjonariusze 
Komendy Powiatowej Policji w 
Oleśnicy skupiają się na wyja-
śnieniu wszystkich okoliczności 
tego tragicznego wydarzenia 
– poinformowała z kolei sierż. 
szt. Karolina Walczak z KPP w 
Oleśnicy.

„Mieszkańcy Oleśnicy i okolic 
z niepokojem śledzą rozwój spra-
wy. Pożar i jego dramatyczne 
skutki wstrząsnęły lokalną spo-
łecznością, która liczy na surowe 
konsekwencje wobec sprawców. 
Policja apeluje do osób mogących 
posiadać jakiekolwiek informacje 
dotyczące zdarzenia o kontakt z 
Komendą Powiatową w Oleśni-
cy, co może wspomóc śledczych 
w odkryciu pełnej prawdy” - taki 
apel wystosowała policja.

Roman Rybak, 
Grzegorz Huk

SPALILI CZŁOWIEKA
18-letniemu Remigiuszowi J. zarzuca się, że dokonał zabójstwa „w wyniku motywacji zasługującej na szczególne potępienie”.

18-latek i dwóch nieletnich - jak mogli wpaść na taki pomysł...

Prokuratura uważa, że Jacek K. 
nękał swoją koleżankę z pracy. 
Mężczyzna nie przyznaje się 
do winy.

 
„Urzędniczka: To stalker. 

Urzędnik: To oszustka” - pod ta-
kim tytułem zamieściliśmy kilka 
miesięcy temu artykuł, w któ-
rym ujawniliśmy, że pracownica 
Urzędu Gminy Oleśnica złożyła 
zawiadomienie, że jest nękana 
przez kolegę z pracy. On z kolei, 
że ona mogła popełnić przestęp-
stwo urzędnicze na 135 tysięcy 
złotych. 

On to 59-letni Jacek K., po-
chodzący z Lublina, od dawna 
związany z powiatem oleśnic-
kim. Aktywny działacz Plat-
formy Obywatelskiej uchodził 
w partii za szarą eminencję. - 
Świetny prawnik, pomysłowy, 
konsekwentny, człowiek mający 
szerokie kontakty. Wiele czy to 
rozwiązanych, czy wyciągnię-
tych na światło dzienne spraw 
w powiecie, Oleśnicy i Sycowie, 
o czym opinia publiczna nie wie, 
to efekty jego działalności - mówi 
nam jeden z powiatowych samo-
rządowców. O K. tak naprawdę 
wielu usłyszało w lipcu 2021, 
kiedy zlikwidowane zostało sta-
nowisko zastępcy dyrektora w 
Zarządzie Dróg Powiatowych i 

zajmujący je K. dostał wypowie-
dzenie. W maju 2022 roku został 
zatrudniony w Urzędzie Gminy 
Oleśnica na czasowe zastępstwo. 
Już tam nie pracuje.

Ona to urzędniczka, Ukrainka, 
od lat mieszkająca w Oleśnicy, 
dwukrotnie młodsza od Jacka K. 
Kiedy się poznali, trwał jej proces 
rozwodowy, co na pewno ich do 
siebie zbliżyło. Potem pracowali 
razem w tym samym urzędzie, w 
którym ona została zatrudniona. 
Ona, tak jak on, teraz samotnie 
wychowuje syna. 

„- Czy Janek się w niej zabujał? 
Chyba tak. To bardzo atrakcyjna 
kobieta. Z dużym seksapilem. Ja 
mu się nie dziwię. A ona? A tego 
to już nie wiem... - mówi nam je-
den z urzędników. 

Czy to był romans czy tylko 
flirt? Zostawmy to. Pewne jest 
jedno, że ten «związek» zakoń-
czył się niezwykle burzliwie, a 
jego prawdziwy finał będzie w 
prokuraturze lub w sądzie” - tak 
napisaliśmy pół roku temu. 

I podaliśmy też: „W lipcu ubie-
głego roku do urzędu wpływa 
skarga Oksany, wskazująca na 
jego nieetyczne zachowania w 
stosunku do niej. Są w niej zarzu-
ty dotyczące nękania, w godzi-
nach pracy i poza nimi, są pry-
watne e-maile kierowane przez 

niego do niej. W okresie tych 
dwóch miesięcy wysłał jej ponad 
sto krótkich wiadomości. On bro-
ni się, argumentując, że niczego 
zdrożnego w tych e-mailach nie 
ma, a ponadto przywołuje fakt, 
że od roku wspiera ją życiowo i 
finansowo, że pomagał jej w pro-
cesie rozwodowym, że robił to 
wszystko wyłącznie z dobrego 
serca, nigdy niczego od niej nie 
oczekiwał, a jego pomoc była bez-
interesowna”.

Jak powiedziała portalowi ole-
snica24.com prokurator rejonowa 
Beata Ciesielska, Jackowi K. po-
stawiono zarzut nękania. - Męż-
czyzna złożył wyjaśnienia i nie 
przyznał się do winy. Utrzymuje, 
że kontakt obojga był wyłącznie 
służbowy - mówi prokurator.

Kodeks karny mówi, że „kto 
przez uporczywe nękanie innej 
osoby lub osoby dla niej najbliż-
szej wzbudza u niej uzasadnione 
okolicznościami poczucie zagro-
żenia, poniżenia lub udręczenia 
lub istotnie narusza jej prywat-
ność, podlega karze pozbawienia 
wolności od 6 miesięcy do lat 8”.

Sam Jacek K. powiedział nam, 
że składał wyjaśnienia przez czte-
ry godziny i złożył w prokuratu-
rze obszerny pakiet dokumentów. 
Sprawy zarzutów nie chce na ra-
zie komentować. (ror)

Są zarzuty dla polityka
Czy popsuta sygnalizacja mia-
ła wpływ na ten wypadek?

Około południa w sobotę na 
skrzyżowaniu ulic Sinapiusa i 
Lwowskiej kierująca nissanem 
juke 18-latka potrąciła 81-letnią 
kobietę, która przechodziła przez 
jezdnię na Sinapiusa.

Seniorka doznała obrażeń gło-
wy i w bardzo ciężkim stanie zo-
stała zabrana karetką do szpitala 
na Borowskiej we Wrocławiu.  Po-
czątkowo zadysponowano Lotni-
cze Pogotowie Ratunkowe, ale z 
powodu panujących warunków 
pogodowych odwołano śmigło-
wiec. 

Kto przyczynił się do wypad-
ku? Policja przez kilka godzin na 
miejscu zbierała materiały i do-
wody. Wśród świadków krążyły 
dwie wersje - jedna, że seniorka 
została potrącona na pasach, dru-
ga, że przechodziła przez jezdnię 
około 10 metrów od przejścia dla 
pieszych. Pewne jest to, że na 
skrzyżowaniu od dwóch dni nie 

działała sygnalizacja świetlna. 
Taka sytuacja jest tu, niestety, 
bardzo częsta.

(OAI)

Kto był winny?

Sygnalizacja nie działa i jest dramat

CODZIENNIE NOWE INFORMACJE
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Decydenci apelują, abyśmy się 
szczepili. Zwracają uwagę, że 
wracają choroby, które były 
„uważane za zwyciężone”. 

- Ponieważ mamy sezon infek-
cji grypopodobnych, bardzo ser-
decznie zachęcam do rozważenia 
i podjęcia decyzji, że warto jeszcze 
się zaszczepić na grypę. Szczepie-
nia dostępne na COVID-19 też są, 
ale szczególnie apeluję o szczepie-
nie się przeciwko grypie - mówi 
Urszula Kozioł, dyrektor PSSE. 
- Ten apel jest aktualny, aby popu-
lacja się szczepiła. Szczepienia nie 
są drogie, są dostępne, podnoszą 
populacyjną odporność i zawsze 
do tego zachęcam i o to apeluję. Je-
śli chodzi o grypę, to lepiej późno 
niż wcale. Warto o tym pomyśleć 
- dodaje powiatowa inspektor sa-
nitarna. 

- Ja chciałbym jeszcze wzmocnić 
apel pani inspektor. Bo powszech-
ne jest przekonanie, że wracają 
choroby, które już były uznane za 
zwyciężone - dodaje Jan Bronś, 

przewodniczący Rady Powiatu. 
- Wracają ze względu na spadek 
odporności populacyjnej. A tę 
uzyskuje się dopiero, kiedy ilość 
wyszczepionych jest powyżej 95 
procent. Jeśli nie ma działania, je-
śli nie ma świadomości tego faktu 
wśród rodziców, to, niestety, prę-
dzej czy później nastąpi powrót 
i regres tego, co osiągnęliśmy, a 
mianowicie uzyskanie eliminacji 
wielu groźnych chorób - ocenia 
szef Rady.  (ror)

Pokonane wracają

Urszula Kozioł

- Musimy się z tym zmierzyć, 
żeby sytuację poprawić - de-
klaruje przewodniczący Rady 
Miasta. 

- Zabieram się za kontenery do 
odzieży zbieranej przez różnego 
rodzaju organizacje i nie tylko or-
ganizacje, myślę, że również przez 
nie wiadomo, jakich ludzi, którzy 
w Oleśnicy postawili kontenery - 
zadeklarował Aleksander Chrza-
nowski. 

To kwestia poruszana wielo-
krotnie na naszych łamach. Na 
sesji w październiku o bałagan 
wokół kontenerów pytała Beata 
Krzesińska z Oleśnicy Razem. - 
MGK nie zajmuje się odbiorem 
odzieży. My przyjmujemy odzież 
w PSZOK-u - wyjaśniał dyrektor 
ds. technicznych w MGK Grze-
gorz Odelski. - Temat jest zło-
żony... - ocenił z kolei Marcin 
Krawczyk, naczelnik Wydziału 
Działalności Gospodarczej. - Po-
jemniki nie są elementem naszego 
systemu, stoją na różnych grun-
tach, różny jest sposób umocowa-

nia. Jedne stoją za zgodą właścicie-
li gruntów, inne - nie. Są kontenery 
PCK, są właścicieli prywatnych. 
My staramy się uczulić, aby utrzy-
mywali porządek. Nie zawsze 
to się udaje. Kontakt z nimi jest 
utrudniony. Interweniujemy, ale 
temat jest trudny do wyegzekwo-
wania - przyznał. - PCK to jeden 
kontener, prywatne kontenery 
firm to pięć - taka jest skala - wtrą-
ciła radna Oleśnicy Razem.

- To temat odwieczny. PCK Wro-
cław ma problemy też - podsumo-
wał wtedy Aleksander Chrzanow-
ski, przewodniczący Rady Miasta.

Teraz powiedział, że zwraca się 
do Spółdzielni Mieszkaniowej Za-
cisze i innych podmiotów o poda-
nie ilości i lokalizacji kontenerów 
na odzież. Przyznał, że może to 
utopijne działanie, ale „musimy 
się z tym zmierzyć, żeby sytuację 
poprawić”. - Zobaczymy, jaka jest 
sytuacja, czy my mamy wiedzę, 
czy wiemy, ile pojemników znaj-
duje się. Zobaczymy, jak te dane 
otrzymam - mówi Chrzanowski. 
 (ror)

Chrzanowski bierze  
się za kontenery

Odzież z reguły się nie mieści

Radny sygnalizuje, że schroni-
ska nie przyjęły zwierzaków.

- Mam sygnały o nieprzyjmowa-
niu znalezionych zwierząt do schro-
nisk na terenie Oleśnicy. Dwóch 
mieszkańców się do mnie zgłosiło, 

którzy próbowali oddać do schro-
niska znalezione dwa koty i psa. 
Schroniska im zwierząt nie przyję-
ły. Mam prośbę o skontrolowanie, 
zapytanie się, z jakiego powodu to 
się stało? - pytał na sesji Rady Mia-
sta Ireneusz Ruszel z PiS. (ror) 

Schroniska blokują?

Radny sugeruje, że o taki rozwój 
wydarzeń może chodzić właści-
cielowi obiektu. Czy ma rację?

„W młynie runął strop. Precy-
zyjniej, jego część. Obiekt daw-
nego młyna dzisiaj przypomina 
studnię. Czy nie stwarza zagro-
żenia?” - napisaliśmy przed dwo-
ma miesiącami, przypominając 
szeroko historię młyna na ulicy 
Młynarskiej. Na naszych łamach 
Krzysztof Prusiewicz, kierujący 
Powiatowym Inspektoratem Nad-
zoru Budowlanego, powiedział, że 
wydał decyzję o zabezpieczeniu 
obiektu i częściowych rozbiórkach 
uszkodzonych elementów. Dodał, 
że jest w kontakcie z prywatnym 
właścicielem obiektu, który dekla-
rował, że usunie rażące zagrożenia 
i zabezpieczy budynek. Prace może 
wykonać po uzyskaniu zgody i 
pod nadzorem wojewódzkiego 
konserwatora zabytków. 

Będzie armagedon?
Przed miesiącem do tematu na-

wiązał miejski aktywista. 
„W starym młynie na ulicy Mły-

narskiej ktoś otworzył i uchylił 
drzwi. Od wielu lat ten obiekt po-
zostawał zamknięty i opuszczony. 
Sam obiekt jest już ruiną, stropy 
wewnątrz już dawno się zawaliły. 
Sądzę że dla osoby, która dawno 
temu kupiła młyn, jest to wygodna 
sytuacja. Na pewno jest to obiekt 
pod nadzorem konserwatora i jeśli 
byłby w dobrym stanie, np. prze-
budowa wysokich, drewnianych 
stropów, byłaby niemożliwa. Młyn 
od strony zamku posiada sporą, 
wolną od zabudowy działkę. Ru-
ina stoi w centrum miasta przez 
dziesięciolecia. Na ulicy Młynar-
skiej nie ma już wolnych miejsc 
parkingowych. Już jest zaplano-
wana przebudowa na mieszkania 
innego magazynu przy ulicy Mły-
narskiej. Jeśli stary młyn zostałby 
odbudowany, do centrum na ulicę 
Młynarską wprowadzą się setki 
osób ze swoimi samochodami. 
Będzie to prawdziwy armagedon 
komunikacyjny. Cieszę się że przy 
starym młynie powstał nowy 
skwer. Zielone miejsce na pewno 
zostałoby zamienione na miejsca 
parkingowe” - napisał Wiesław 
Mazurkiewicz.

Aktywiście, kiedy pisze o „in-
nym magazynie”, chodzi o daw-
ne magazyny spółdzielni Konrad, 
które przeszły w ręce prywatne, 
a po bankructwie ich właściciela 
kolejnemu sprzedał je komornik. 
Samorząd poinformował nas 
jednak, że do Urzędu Miasta nie 
wpłynął żaden wniosek o zmia-
nę sposobu użytkowania na ten 
teren. A takowa jest potrzebna - 
zmiana z funkcji magazynowej 
na mieszkaniową.

Może więc armagedonu nie 
będzie, ale - ad rem - problem z 
dawnym młynem staje się palący. 
Poruszył go na sesji Rady Miasta 
radny Oleśnicy Razem. 

Jak to jest  
prowadzone?!

- Składam interpelację w pra-
wie podjęcia działań w celu 

zabezpieczenia budynku zloka-
lizowanego przy ulicy Młynar-
skiej, któremu grozi zawalenie, 
co stwarza realne zagrożenie dla 
okolicznych mieszkańców i spa-
cerowiczów - mówił Paweł Bie-
lański. - Budynek jest własnością 
prywatną. Jego stan techniczny 
grozi katastrofą budowlaną. By-
łem tam ostatnio... W centrum 
miasta jest budynek, który w oko-
licy zamku, wizytówki naszego 
miasta, szpeci. Teraz stropy się 
tam pozawalały i może dojść do 
nieszczęścia. Nie ukrywam, że 
zainteresuję się, jak to jest pro-
wadzone, że tyle lat już to trwa 
i właściciel doprowadził do ta-
kiego stanu. Ja wiem, że o to mu 
prawdopodobnie chodzi, żeby to 
się zawaliło i wtedy ma wolną 
rękę - zasugerował radny.

Roman Rybak

Chce, żeby się zawaliło?

A tu na razie mieszkań nie będzie

Taki okropny widok

- Są cały czas zbywani i są już 
u kresu wytrzymałości - mówi 
radny o mieszkańcach. 

- Zwracam się z prośbą o inter-
wencję u zarządcy działki oraz za-
rządu Spółdzielni Mieszkaniowej 
Zacisze w sprawie wyburzenia 
murku znajdującego się przy Reja 
1. Mieszkańcy interweniują w tej 
sprawie u zarządu spółdzielni od 
roku 2012! Niestety, są cały czas 
zbywani i są już u kresu wytrzy-
małości... - mówił na sesji Rady 
Miasta Wojciech Bartnik.

Radny PiS powiedział, że „w miej-
scu tym zamieszkują osoby starsze, 
schorowane, dla których spokój i 
cisza są priorytetem” Przypomniał, 
że kilka lat temu przy okazji budo-
wy zatoczek parkingowych wzdłuż 
ulicy zlikwidowano murki na wyso-
kości wszystkich pozostałych bram, 

omijając bramę nr 1, w sąsiedztwie 
której znajduje się sklep. 

- Murek ten jest z lat 70. Jest w 
bardzo złym stanie i wpływa na 

negatywny wizerunek miasta w 
ruchliwym miejscu - ocenia Bart-
nik.

(ror)

Są u kresu wytrzymałości

Nic tylko rozebrać!..

CODZIENNIE NOWE INFORMACJE
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Od salmonelli, przez krztusiec, 
do boreliozy - robimy przegląd 
chorób zakaźnych w roku 2023.

W 2023 roku zanotowano 16 za-
chorowań na salmonellozy – za-
trucia pokarmowe. Odnotowano 
wzrost w porównaniu z poprzed-
nim rokiem, kiedy było 15 takich 
przypadków. Liczba zachorowań 
w mieście – 9, na wsi – 7, u kobiet – 
9 zachorowań, u mężczyzn – 7. A w 
podziale na grupy wiekowe: 0-4 lat 
– osiem przypadków; 5-9 lat – trzy; 
10-19 lat – trzy; 60+ lat – dwa. Na 
szczęście nie zarejestrowano zgo-
nu z powodu zatruć pokarmowych 
salmonellozowych.

A jak wyglądały zachorowa-
nia na inne choroby? Spójrzmy na 
ramkę:

CHOROBY
rodzaj 2023 2022

salmonelloza 16 15
WZW*  
(typu B i C) 

14 10

świnka 0 1
ospa wietrzna 720 278
biegunki u 
dzieci do lat 2 

14 30

płonica 67 43 
borelioza 27  7
COVID-19) 312 5.821
*wirusowe zakażenie wątroby

W roku 2023 Powiatowa Stacja 
Sanitarno-Epidemiologiczna w 
Oleśnicy zarejestrowała również 
kilka innych chorób i przypadków. 

Styczność i narażenie na wście-
kliznę - z powodu kontaktu ze 
zwierzętami zaszczepiono 11 osób 
(w 2022 - siedem). Było 5 pogryzień 
przez koty i 6 ugryzień przez psy.

Odnotowano jedno bakteryj-
ne zakażenie jelitowe wywołane 
przez Campylobacter - wykryto je 
u 13-letniego mieszkańca wsi.

Był jeden przypadek kiły wcze-
snej - u 37-letniego mieszkańca 
miasta. W 2023 roku u mieszkań-
ców powiatu oleśnickiego wykry-
to cztery nowe zakażenia wirusem 
HIV (u 3 mieszkańców miasta oraz 
mieszkańca wsi). Nie zarejestro-
wano natomiast zachorowań na 
AIDS, WZW typu A, różyczkę, 
krztusiec.

- Ogólnie dochodzeń epide-
miologicznych było bardzo dużo 
- 1.639. Są one robione za każdym 
razem w przypadku stwierdzenia 
choroby zakaźnej - mówi Urszula 
Kozioł, dyrektorka PSSE. - Ospy 
wietrznej było bardzo dużo - 720 
przypadków, a w roku 2022 tylko 
278. I to jest związek przyczynowo-
-skutkowy ze szczepieniami - jeżeli 
spada odporność populacyjna, bo 
nie szczepimy dzieci, bądź dorośli 
też nie robią szczepień przypomi-
nających, to spada odporność po-
pulacyjna i stąd, niestety, mamy 
okresowe wzrosty czy to ospy 
wietrznej czy płonicy - uważa po-
wiatowa inspektor sanitarna. 

I wskazuje na problem, który 
już w „Panoramie” poruszyliśmy 
kilka tygodni temu. Na krztusiec...

- W tym roku mamy bardzo po-
ważny problem z krztuścem. W 
naszym powiecie mamy 200-krot-
ny wzrost zachorowania na krztu-
siec. Czegoś takiego nie było w 

historii! To nie ma związku z lud-
nością napływającą zza wschod-
niej granicy, czy ogólnie z migra-
cją. Spada po prostu odporność 
populacyjna. Każdy z nas, dorosły 
człowiek, odporność na krztusiec, 
jeżeli kiedyś był zaszczepiony, 
powoli traci. Należałoby przyjąć 
dawkę przypominającą. Po 10 la-
tach, bo na tyle nas zabezpiecza 
szczepienie, zastanowić się, czy 
my, dorośli, też nie powinniśmy 
się doszczepiać. A konsekwencja 
spadku odporności jest taka, że 
mamy bardzo duży wzrost zacho-
rowań, a to bakteryjna choroba, 
bardzo dokuczliwa, jeżeli chodzi o 
małe dzieci i o osoby w wieku po-
deszłym szczególnie niebezpiecz-
na - przestrzega dyrektor Kozioł.

Zwraca też uwagę na boreliozę.
- W tym roku mamy też wzrost 

boreliozy. Była to choroba „dedy-
kowana” pewnym grupom za-
wodowym - leśnikom i rolnikom. 
Ale dzisiaj dotyka każdego z nas. 
Bytowanie kleszczy jest tak aktyw-
ne, tak długie, nie ma surowych, 
ostrych zim, nie ma mrozów i, nie-
stety, kleszcze bytują już od marca. 
Przebywamy w parkach, w tere-
nach leśnych, w ogródkach przy-
domowych i stąd coraz więcej osób 
choruje na boreliozę - słyszymy od 
powiatowej inspektor sanitarnej.

 (ror) 

Wczesna kiła też była

Kiła? Nie, dziękuję...

Na Bożka potrzebna jest na-
wierzchnia, a na Pogodnej 
ścieżka. 

- Zwracam się z interpelacją w 
sprawie uwzględnienia w budże-
cie przyszłorocznym wykonania 
nawierzchni drogi na ulicy Arka-
diusza Bożka. Nawierzchnia jest 
bardzo zniszczona i są dziury - 
powiedziała na ostatniej sesji Rady 
Miasta Ewa Bieniek.

Radna z klubu Horbacza złożyła 
tez interpelację „w sprawie wyko-
nania przejścia ścieżki z ulic m.in. 
Pogodnej, Miodowej, Tęczowej i 
Błękitnej do parku Południowego”. 

- Mieszkańcy z tych ulic, żeby 
dojść do parku Południowego, mu-
szą przejść przez ulicę Słoneczni-
kową, potem Ludwikowską, żeby 
dojść naokoło. A można krócej... - 
ocenia radna.

(ror)

Nawierzchnia i ścieżka

Tu jest coś do zrobienia

Potrzebny przegląd i naprawa 
niektórych urządzeń.  

Radna Katarzyna Jurzyk uwa-
ża, że potrzebny jest przegląd i 
naprawa niektórych urządzeń w 
siłowni plenerowej znajdującej się 
w parku Nad Stawami. 

- Mieszkańcy korzystający z 
tego sprzętu, często intensyw-

nie, poinformowali mnie, że nie 
wszystkie urządzenia są sprawne, 
niektóre wymagają drobnej napra-
wy i konserwacji. W szczególności 
chodzi o jeden z orbitreków oraz 
koło do wzmacniania obręczy bar-
kowej służące wszystkim miesz-
kańcom - mówi radna z klubu 
Horbacza.

(ror)

Siłownia do naprawy

Przyszedł czas na przegląd

- Dziwię się dlaczego przy budo-
wie obwodnicy nie zrealizowano 
tego niebezpiecznego odcinka - 
ocenia radny PiS.

- Tu trzeba zadziałać w trybie 
natychmiastowym - uważa Irene-
usz Ruszel. O co chodzi radnemu 
Prawa i Sprawiedliwości?

- Chodzi o wschodnią obwodni-
cę Oleśnicy, między rondem ulicy 
Warszawskiej a zjazdem północ z 
drogi S8. Tam jest niezbędne wy-
budowanie chodnika pieszo-ro-
werowego. Obecnie mieszkańcy  
chodzą po obwodnicy, jeżdżą po 
obwodnicy. Sam to „skontrolowa-
łem”. Obserwowałem to na Spa-
licach. Ścieżka rowerowa kończy 
się przy ulicy Świerkowej i dalej 
do nowo powstałych tam kilku 
obiektów. Mieszkańcy dojeżdżają 
również do pracy i chodzą na pie-
chotę. Nie ma ścieżki rowerowej, 
nie ma ścieżki pieszej i idą obwod-
nicą. Czekałem tam mniej więcej 
od godziny do półtorej i patrzyłem, 
co tam się dzieje. Rowerzyści jadą, 
piesi idą, mijają się dwa TiR-y, są 
tam głębokie rowy, że wystraszy-
łem się, co by się stało, gdyby zo-
stała zdmuchnięta osoba - mówi 
radny.

W swojej interpelacji Ruszel 
rozrysował, jak mogłyby wyglą-
dać zmiany w komunikacji w tym 
miejscu.

- Dziwię się, dlaczego przy bu-
dowie obwodnicy nie zrealizo-
wano tego odcinka, tak niebez-
piecznego. To jest droga krajowa 
nr 25, czyli na Ostrów, jest to zjazd 
z obwodnicy, dojazd do Oleśnicy, 
dojazd do strefy ekonomicznej 
i do Bierutowa. Wiele osób się 
przemieszcza, wiele jeździ rowe-
rami. Wiem, że sprawa jest bardzo 

złożona, ale musimy się nad tym 
skupić, bo jak tam się zdarzy jakiś 
wypadek, to będzie źle. Rów ma 
prawie 4 metry głębokości... - po-
wiedział rajca.

- Będzie to przekazane według 
właściwości. Zarządcą tego od-
cinka, o którym pan mówi, jest 
Dolnośląska Służba Dróg i Kolei. 
Generalnie jest to teren gminy. 
Ale jak najbardziej dziękuję panu 
za czujność, za interwencję - po-
wiedział na sesji burmistrz Adam 
Horbacz. (ror)

Tu jest niebezpiecznie

Ścieżka się kończy...

Jadące z budów ciężarówki bru-
dzą drogi w Oleśnicy.

- W Oleśnicy jest prowadzonych 
kilka budów. Niestety, mieszkań-
cy bardzo skarżą się w sezonie je-
siennym, że budujący nie spełniają 
obowiązku czyszczenia ciężkich 
pojazdów, które wyjeżdżają z pla-
ców budów - zauważa Marek Ka-
maszyło. 

Radny z klubu Horbacza podaje 
jako przykład ulicę Krzywoustego. 
- Pojazdy jadą non stop. Na moją 
reakcję kierownik budowy mówi, 
że oni sprzątają po kilkunastu 
samochodach. A muszą sprzątać 

po każdym. To wszystko później 
wpływa na to, że studzienki są 
zapychane. Droga jest powiatowa, 
sieć kanalizacyjna należy do mia-
sta. Ja interweniowałem u dyrek-
tora Zarządu Dróg Powiatowych. I 
bardzo, panie burmistrzu, na spo-
tkaniach z ZDP, żeby też zwracali 
uwagę i z policją - jeżeli widzą taki 
pojazd, który wyrusza z budowy 
- żeby sprawdzili, czy nie wywo-
zi błota, które ciągnie się później 
kilometrami - zaapelował rajca do 
burmistrza.

- Bardzo ważna sprawa - ocenił 
uwagi Kamaszyły radny Aleksan-
der Chrzanowski.  (ror)

Jadą i brudzą

Wszystkim, którzy towarzyszyli  
w Ostatniej Drodze

śp. Marii Dziedzic
z całego serca dziękuję.

syn Krzysztof z rodziną
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W 55 rodzinach nie chcą szcze-
pić dzieci. Czy są za to jakieś 
sankcje? 

W 2023 roku obowiązkowym 
szczepieniom ochronnym zgodnie 
z programem szczepień ochron-
nych podlegało w powiecie 5.505 
dzieci i młodzieży. 110 rodziców, 
czyli 55 rodzin, uchylało się od 
obowiązku zaszczepienia dzieci. 

- Ten problem dotyczy nie tylko 
naszego powiatu, ale w skali ca-
łego kraju borykamy się z tym, że 
mamy rodziców, którzy uchylają 
się od obowiązku zaszczepienia 
swoich dzieci - przyznaje Urszula 
Kozioł, powiatowy inspektor sa-
nitarny. 

Czy są za to jakieś sankcje? 
- Na terenie naszego powiatu w 

ostatnich latach nie doszło do ka-
rania w sądzie czy przez sanepid 
mandatem karnym rodziców, któ-
rzy uchylili się od tego obowiązku. 
Ta kwestia jest prawnie w Polsce 
nie do końca, niestety, uregulowa-
na. Stąd jest problem ogólnokrajo-
wy - mówi dyrektorka PSSE. - My 
wzywamy rodziców, zapraszamy 
ich do nas na rozmowę. Ma ona 
charakter informacyjno-edu-
kacyjny - zachęcamy rodziców, 
aby ponownie przeanalizowali, 
zastanowili się. Czasami dzieci 

mają pewnego rodzaju problemy 
zdrowotne i warto wtedy udać się 
z dzieckiem do poradni chorób 
zakaźnych, czy poradni neurolo-
gicznej, bo czasami faktycznie są 
przeciwwskazania zdrowotne i 
z takich powodów odroczenie w 
terminie zaszczepienia jest uza-
sadnione. Ale są rodzice oporni i 
nie szczepią, no bo nie... W innych 
powiatach jest różnie. Czasami 
bywa tak, że powiatowi inspek-
torzy idą na wojnę z rodzicami i 
sprawa kończy się w sądzie, ale 
efekt bywa bardzo różny, nieko-
niecznie zadowalający. Reasumu-
jąc - dopóki nie będzie uszczelnio-

nych przepisów, to będziemy mieć 
taką sytuację - ocenia państwowa 
inspektor. 

Dodajmy, że w 2023 roku do 
PSSE w Oleśnicy nie zgłoszono 
żadnych przypadków niepożąda-
nych odczynów poszczepiennych.

W dalszym ciągu prowadzony 
jest monitoring temperatury w 
lodówkach ze szczepionkami, za 
pomocą urządzenia Teleclima z 
powiadamianiem SMS. Nie odno-
towano zniszczeń szczepionek z 
powodu upływu terminu ważno-
ści, nie było również przypadku 
awarii lodówek.
 (ror)

Oni się nie szczepią

Dla niektórych jest to problemem

WYCIĄG Z OGŁOSZENIA O PRZETARGU
Burmistrz Miasta Oleśnicy 

ul. Rynek 1, 56-400 Oleśnica, ogłasza:
I-przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż następującej nieruchomości położonej w Oleśnicy

Adres nieruchomości: 
Oleśnica

Numer 
działki

Arkusz 
Mapy

Powierzch-
nia działki 

w m2
KW Nr

Cena wywoław-
cza nierucho-

mości w zł

Wadium 
w zł

ul. Grecka, obręb Lucień 302 94 216 WR1E/00028070/7 78.000 7.800

Cena sprzedaży gruntu, osiągnięta w przetargu podlega opodatkowaniu stawką VAT w wysokości 23%, zgodnie 
z art. 5 ust. 1 pkt 1 w związku z art. 2 pkt 6 oraz zgodnie z art. 41 ust. 1 w związku z art. 146a pkt 1 ustawy z dnia 
11.03.2004r. o podatku od towarów i usług (t.j. Dz. U. z 2024r., poz. 361, z późn. zm.).
Przeznaczenie nieruchomości w planie miejscowym i sposób jej zagospodarowania: zgodnie z miejscowym 
planem zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego pomiędzy ul. Polną, Wikliniarską, Ludwi-
kowską i Stawową w Oleśnicy, uchwalonym przez Radę Miasta Oleśnicy uchwałą nr XXXIV/270/2013 z dnia 27 
czerwca 2013 r., ogłoszoną w Dzienniku Urzędowym Województwa Dolnośląskiego poz. 4314 z dnia 12 lipca 
2013r., nieruchomości przeznaczone są pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną (w/w działki znajdują się w 
jednostce strukturalnej o symbolu: 18.MN).
Działka gruntowa nr 302 AM 94 znajduje się w strefie ochrony konserwatorskiej dla zabytków archeologicznych.
Przetarg na wyżej wymienione nieruchomości, odbędzie się dnia 19 grudnia 2024 r. o godz. 1130 (w Sali Obrad 
- pokój nr 37 na II piętrze w części ratuszowej Urzędu Miasta Oleśnicy).
Najpóźniej do dnia 13 grudnia 2024r. na rachunek bankowy Gminy Miasta Oleśnicy nr 18 9584 0008 2001 0000 
0055 0004 w Banku Spółdzielczym w Oleśnicy należy wpłacić wadium w pieniądzu.
Ogłoszenie o przetargu wywieszono na tablicy ogłoszeń Urzędu Miasta Oleśnicy Rynek-Ratusz, oraz opubliko-
wano na stronach internetowych http://www.olesnica.pl (w zakładce Aktualności) i http://idumolesnica.bip.gov.pl 
(Menu użytkownika – Nieruchomości: Sprzedaż - Kupno).
Szczegółowe informacje dotyczące przetargu można uzyskać w Wydziale Geodezji, Gospodarki Gruntami, Rol-
nictwa i Ochrony Środowiska Urzędu Miasta Oleśnicy (pok. 103, I p.) lub telefonicznie pod nr (071) 798-21-54 w 
godz. od 800 do 1600.

Uzupełniane są ubytki, po -
prawiane krawężniki, a całość 
utwardzana i wyrównywana.

Jak już informowaliśmy, korzy-
stając z dobrej pogody, pracowni-
cy Sekcji Dróg Miejskich wykonują 
prace związane z naprawą ciągów 
pieszo-rowerowych na oleśnickich 
terenach rekreacyjnych. 

W ubiegłym roku niezbędnym 
pracom konserwacyjnym podda-

no alejki w obrębie „Wodociągów”, 
teraz roboty trwają na terenie sta-
wów miejskich oraz przy siłowni 
i placu zabaw na tyłach siedziby 
Nadleśnictwa. 

Jak powiedział Panoramie kie-
rownik ds. technicznych SDM Ma-
ciej Kasprzak, tam, gdzie to jest 
konieczne, uzupełniane są ubytki, 
poprawiane krawężniki, a całość 
utwardzana i wyrównywana. 

(hag)

Naprawiają alejki

Dla komfortu pieszych i rowerzystów

Ale czy powiat będzie miał na to 
pieniądze?...

O remont ścieżki rowerowej na 
Wojska Polskiego apeluje radny 
Dawid Jankowski. 

- Myślę o odcinku od skrzyżo-
wania Wojska Polskiego i Wspól-
nej do skrzyżowania ulic Wojska 
Polskiego i Brzozowej. Mamy teraz 
sezon jesienno-zimowy, myślę, że 
to jest odpowiedni moment też na 
tego typu remonty. Tam są wyboje, 

droga jest nieco dziurawa, przyda-
łoby się to zrobić, gdyż to jest też 
jedna z głównych ulic komuni-
kacyjnych w Oleśnicy - wskazuje 
radny PiS.

Naszym zdaniem remont powi-
nien zostać wykonany nawet da-
lej, do ronda na Warszawskiej. Ale 
Wojska Polskiego to droga w gestii 
powiatu. Czy Zarząd Dróg Powia-
towych będzie miał pieniądze na 
taką inwestycję? 

(ror)

Co zrobić, kiedy spotkamy lisa, 
a zdarza się to w Oleśnicy coraz 
częściej...

Jeden z czytelników nadesłał 
nam zdjęcie z cmentarza przy 
Wojska Polskiego. Zza jednego z 
grobów wychyla się... lis! Niestety, 
zdjęcie jest złej jakości i nie może-
my go zamieścić.

Ale fakt faktem - w Oleśnicy w 
różnych częściach Oleśnicy zaczę-
ły się pojawiać te rude zwierzęta. 
Kiedyś było ich dużo, na „Kwadra-

tach”, ale w ostatnich latach znik-
nęły. 

O lisy zapytał na sesji samo-
rządu Mirosław Płaczkowski. 
- Mieszkańcy są zaniepokojeni, 
ponieważ zwierzęta podchodzą 
bardzo blisko ludzi, nawet do 
dzieci grających w piłkę - zwrócił 
uwagę radny Oleśnicy dla Was. 
Zaapelował też do władz miasta, 
aby przygotowały informację edu-
kacyjną, „jak mieszkańcy mają się 
w przypadku takiego spotkania z 
takim zwierzęciem zachować”. (ror)

Lis (nie tylko)  
na cmentarzu

Ta ścieżka wymaga 
remontu

Na czele PiS we Wrocławiu mógłby stanąć Donald Trump 
i niewiele by to zmieniło. Tak jak Donald Tusk nie wygrałby
 wyborów na wójta gminy na Podkarpaciu.

Michał Karaś, lider Lewicy w powiecie oleśnickim, na Twitterze

CYTAT TYGODNIA

Ważą, bagatela, 300 kilogra-
mów!

Dwie przeszło 300-kilogramowe 
dynie stanowią atrakcje gospodar-
stwa ogrodniczego Sad Poraj Wiesła-
wa Podczaszyńskiego w podoleśnic-
kich Jenkowicach. Przy wjeździe do 
siedziby gospodarstwa ustawione są 
dwie ogromne dynie przywiezione 
tu z pobliskiej wsi Dobra. 

Jak zdradził nam właściciel go-
spodarstwa, aby je przetranspor-
tować i ustawić trzeba było użyć 
wózka widłowego. Teraz są ozdobą 
i elementem promocyjnym znanej 
rodzinnej sadowniczej firmy spod 
Oleśnicy. Dodajmy, że na miejscu 
działa hurtownia i sklep detalicz-
ny. Można tam nabyć świeże owo-
ce i ich przetwory. 

(hag)

Dynie giganty

To nie atrapa, to dynia gigant!

MIASTO W SKRÓCIE

Nagła śmierć 25-latki
5 listopada 25-latka wracała 
z konsultacji medycznych z 
Wrocławia. Na Ratajach dostała 
napadu drgawek. Została wycią-
gnięta z samochodu, ale jej życia 
nie udało się uratować. Wezwane 

pogotowie, które jechało na miej-
sce, jak utrzymuje, 14 minut. Kie-
dy ratownicy przybyli na miejsce, 
rozpoczęli resuscytację, ale było 
już za późno.  Zdaniem medyków 
do tragedii przyczynił się fakt, że 
nikt ze współpasażerów od razu 
nie podjął się resuscytacji.
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WYCIĄG Z OGŁOSZENIA O PRZETARGU
Burmistrz Miasta Oleśnicy 

ul. Rynek 1, 56-400 Oleśnica, ogłasza:
I-przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż następującej nieruchomości położonej w Oleśnicy

Adres nieruchomości: 
Oleśnica

Numer 
działki

Arkusz 
Mapy

Powierzch-
nia działki 

w m2
KW Nr

Cena wywoław-
cza nierucho-

mości w zł

Wadium 
w zł

ul. Grecka, obręb Lucień 310 94 700 WR1E/00028070/7 283.000 28.300

Cena sprzedaży gruntu, osiągnięta w przetargu podlega opodatkowaniu stawką VAT w wysokości 23%, zgodnie 
z art. 5 ust. 1 pkt 1 w związku z art. 2 pkt 6 oraz zgodnie z art. 41 ust. 1 w związku z art. 146a pkt 1 ustawy z dnia 
11.03.2004r. o podatku od towarów i usług (t.j. Dz. U. z 2024r., poz. 361, z późn. zm.).
Przeznaczenie nieruchomości w planie miejscowym i sposób jej zagospodarowania: zgodnie z miejscowym 
planem zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego pomiędzy ul. Polną, Wikliniarską, Ludwi-
kowską i Stawową w Oleśnicy, uchwalonym przez Radę Miasta Oleśnicy uchwałą nr XXXIV/270/2013 z dnia 27 
czerwca 2013 r., ogłoszoną w Dzienniku Urzędowym Województwa Dolnośląskiego poz. 4314 z dnia 12 lipca 
2013r., nieruchomości przeznaczone są pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną (w/w działki znajdują się w 
jednostce strukturalnej o symbolu: 18.MN).
Działka gruntowa nr 310 AM 94 znajduje się w strefi e ochrony konserwatorskiej dla zabytków archeologicznych.
Przetarg na wyżej wymienione nieruchomości, odbędzie się dnia 19 grudnia 2024 r. o godz. 1200  (w Sali Obrad 
- pokój nr 37 na II piętrze w części ratuszowej Urzędu Miasta Oleśnicy).
Najpóźniej do dnia 13 grudnia 2024r. na rachunek bankowy Gminy Miasta Oleśnicy nr 18 9584 0008 2001 0000 
0055 0004 w Banku Spółdzielczym w Oleśnicy należy wpłacić wadium w pieniądzu.
Ogłoszenie o przetargu wywieszono na tablicy ogłoszeń Urzędu Miasta Oleśnicy Rynek-Ratusz, oraz opubliko-
wano na stronach internetowych http://www.olesnica.pl (w zakładce Aktualności) i http://idumolesnica.bip.gov.pl 
(Menu użytkownika – Nieruchomości: Sprzedaż - Kupno).
Szczegółowe informacje dotyczące przetargu można uzyskać w Wydziale Geodezji, Gospodarki Gruntami, Rol-
nictwa i Ochrony Środowiska Urzędu Miasta Oleśnicy (pok. 103, I p.) lub telefonicznie pod nr (071) 798-21-54 w 
godz. od 800 do 1600.

Zlokalizowano przyczynę zalewa-
nia piwnic.

Problem zalewanych nieczysto-
ściami kanalizacyjnymi piwnic 
budynku przy ulicy Skłodowskiej 
5 sygnalizowany był od dawna. 
„Panorama” zamieściła na ten te-
mat materiał na podstawie rela-
cji poirytowanych mieszkańców. 
Wszechobecny smród oraz zanie-
czyszczenia wypływające z kana-
lizacji sanitarnej stały się udręką 
lokatorów. Nie było wiadomo, czy 
problem jest po stronie instalacji we-
wnętrznej budynku czy zewnętrznej 
sieci kanalizacyjnej. 

W piątkowe przedpołudnie 
wszystko stało się jasne. Ekipy Za-
kładu Wodociągów i Kanalizacji 
Miejskiej Gospodarki Komunalnej 
przy pomocy nowoczesnego sprzę-
tu i kamery inspekcyjnej zdiagnozo-
wały przyczynę niedrożności sieci. 
Okazało się, że powodem zalewania 
piwnic był czop będący mieszaniną 
tłuszczu i drobnych nieczystości. 

Tłuszczowy korek został usunięty 
wodą pod dużym ciśnieniem. 

- Przyczyną problemów z wy-
bijaniem kanalizacji sanitarnej w 
budynku był czop tłuszczowy w 
jednej z  rur łączących wewnętrzną 
instalację budynku z siecią kanaliza-
cyjną w obrębie placu Zwycięstwa - 
doprecyzowuje Grzegorz Odelski, 
dyrektor ds. technicznych w MGK. 
- Na tym nie koniec naszych działań. 
Wspomniany czop został usunięty 
przez tzw. frezowanie. Inspekcja 
będzie prowadzona w kolejnych od-
cinkach sieci, aby sprawdzić, czy na 
jej przebiegu nie ma innych czopów 
i załamań kanalizacji - dodaje. 

Wskazane przez naszego roz-
mówcę czopy tłuszczowe powstają 
przy wylewaniu do kanalizacji. ście-
ków spożywczych, a ich nagroma-
dzenie powoduje zatkanie instalacji 
odpływowej. 

Miejmy nadzieję, że kłopot miesz-
kańców został rozwiązany, a piwni-
ce zostaną gruntownie zdezynfeko-
wane.  (hag)

Z 30-metrową fl agą manifesto-
wali miłość do Polski.

Społeczność Szkoły Podstawo-
wej Gminy Oleśnica w niekon-
wencjonalny sposób postanowiła 

uczcić rocznicę odzyskania nie-
podległości. W piątkowe przedpo-
łudnie barwny korowód z symbo-
lami narodowymi i 30-metrową 
fl agą przemaszerował z budynku 
szkoły przy ulicy Wileńskiej na 

plac Zwycięstwa. Tam rozwinięto 
ogromną fl agę i odśpiewano hymn 
narodowy. 

Uczniowska inicjatywa spotkała 
się z dużym zainteresowaniem i 
uznaniem przechodniów.  (hag)

Zamanifestowali patriotyzm
Na placu Zwycięstwa zrobiło się biało-czerwono

Akcja kanał

Kamera inspekcyjna rozwiązała hydrozagadkę

MIASTO W SKRÓCIE

Oszukana na 35 tysięcy
70-letnia mieszkanka powiatu 
oleśnickiego zawiadomiła policję, 
że została oszukana przez 
mężczyznę podającego się za 
funkcjonariusza policji. Pod pozo-
rem prowadzonej akcji przeciwko 
oszustom nakłonił kobietę do 
przekazania w miejscu zamiesz-
kania innemu mężczyźnie pienię-
dzy w kwocie 35 tysięcy złotych...

Idą do poprawczaka

Sąd podjął decyzje w stosunku 
do dwójki nastolatków, uczestni-
ków napadu w Żabce, do którego 
doszło w styczniu tego roku. 
Mężczyzna do 19. roku życia po-
zostanie w okręgowym ośrodku 
wychowawczym. Z kolei kobieta 
do ukończenia 18 lat będzie prze-
bywała w młodzieżowym ośrodku 
wychowawczym.  Postanowienie 
sądu jest nieprawomocne.

Wandale niszczą - reakcji brak...

Pomysł podświet len ia za-
bytkowych oleśnickich murów 
obronnych był dobrą i ciekawą 
inicjatywą. Wieczorne iluminacje 
zabytkowych murów podziwiali 
oleśniczanie i osoby odwiedzające 
miasto. 

Niestety, kolejny raz dali o sobie 
znać wandale. Według naszej oce-

ny połowa ledowych refl ektorów 
jest zniszczona. Sporą ich część 
przykrywają nagromadzone mie-
siącami liście. Widok, jaki może-
my zobaczyć w obrębie murów, 
świadczy o tym, że od dawna nikt 
z osób kompetentnych nie zauwa-
ża problemu. Sygnalizujemy, że 
czas najwyższy, aby tę sytuację 
zmienić.

(hag)

Iluminacja w rozsypce

W uroczystości niepodległo-
ściowe zaangażowała się cała 
szkolna społeczność.

Święto Odzyskania Niepodległo-
ści w Szkole Podstawowej nr 7  tym 
razem zorganizowano w sposób 
wyjątkowy. Jak powiedziała Pa-
noramie dyrektor placówki Dorota 
Rasała-Świtoń, w szkole zainaugu-
rowano realizację projektu dydak-
tycznego związanego ze świętem 11 
Listopada. - Nasza szkoła znajduje 
się przy ulicy 11 Listopada i ten ad-
res zobowiązuje - mówi Panoramie. 

Przygotowania do piątkowej uro-
czystości rozpoczęto dużo wcze-

śniej, a ich kulminacją był uroczysty 
apel o symbolicznej godzinie 11.11 
w miniony piątek. Wśród zaproszo-
nych gości znaleźli się m.in. przed-
stawiciele służb mundurowych oraz 
organizacji kombatanckich. Pojawił 
się nawet sam Józef Piłsudski, który 
wygłosił do uczniów patriotyczny 
manifest. Uzupełnieniem świątecz-
nego eventu był szkolny kiermasz, 
podczas którego można było za-
kupić wykonane przez dzieci i ich 
opiekunów łakocie udekorowane w 
narodowe barwy, a także wystawa 
„Ojcowie Niepodległości”.  (hag)

Przyjechał nawet Piłsudski

Prawie jak oryginał

Było patriotycznie i kolorowo

To jest prawdziwa oświetleniowa demolka
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WYCIĄG Z OGŁOSZENIA O PRZETARGU
Burmistrz Miasta Oleśnicy 

ul. Rynek 1, 56-400 Oleśnica, ogłasza:
I-przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż następującej nieruchomości położonej w Oleśnicy

Adres nieruchomości: 
Oleśnica

Numer 
działki

Arkusz 
Mapy

Powierzch-
nia działki 

w m2
KW Nr

Cena wywo-
ławcza nieru-
chomości w zł

Wadium 
w zł

ul. Grecka, obręb Lucień 298 94 702 WR1E/00028070/7 259.000 25.900

Cena sprzedaży gruntu, osiągnięta w przetargu podlega opodatkowaniu stawką VAT w wysokości 23%, zgodnie 
z art. 5 ust. 1 pkt 1 w związku z art. 2 pkt 6 oraz zgodnie z art. 41 ust. 1 w związku z art. 146a pkt 1 ustawy z dnia 
11.03.2004r. o podatku od towarów i usług (t.j. Dz. U. z 2024r., poz. 361, z późn. zm.).
Przeznaczenie nieruchomości w planie miejscowym i sposób jej zagospodarowania: zgodnie z miejscowym 
planem zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego pomiędzy ul. Polną, Wikliniarską, Ludwi-
kowską i Stawową w Oleśnicy, uchwalonym przez Radę Miasta Oleśnicy uchwałą nr XXXIV/270/2013 z dnia 27 
czerwca 2013 r., ogłoszoną w Dzienniku Urzędowym Województwa Dolnośląskiego poz. 4314 z dnia 12 lipca 
2013r., nieruchomości przeznaczone są pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną (w/w działki znajdują się w 
jednostce strukturalnej o symbolu: 18.MN).
Działka gruntowa nr 298 AM 94 znajduje się w strefie ochrony konserwatorskiej dla zabytków archeologicznych.
Przetarg na wyżej wymienione nieruchomości, odbędzie się dnia 13 grudnia 2024 r. o godz. 1130 (w Sali Obrad 
- pokój nr 37 na II piętrze w części ratuszowej Urzędu Miasta Oleśnicy).
Najpóźniej do dnia 10 grudnia 2024r. na rachunek bankowy Gminy Miasta Oleśnicy nr 18 9584 0008 2001 0000 
0055 0004 w Banku Spółdzielczym w Oleśnicy należy wpłacić wadium w pieniądzu.
Ogłoszenie o przetargu wywieszono na tablicy ogłoszeń Urzędu Miasta Oleśnicy Rynek-Ratusz, oraz opubliko-
wano na stronach internetowych http://www.olesnica.pl (w zakładce Aktualności) i http://idumolesnica.bip.gov.pl 
(Menu użytkownika – Nieruchomości: Sprzedaż - Kupno).
Szczegółowe informacje dotyczące przetargu można uzyskać w Wydziale Geodezji, Gospodarki Gruntami, Rol-
nictwa i Ochrony Środowiska Urzędu Miasta Oleśnicy (pok. 103, I p.) lub telefonicznie pod nr (071) 798-21-54 w 
godz. od 800 do 1600.

W tym roku odnotowano już 
31 przypadków krztuśca, u 15 
osób dorosłych i 16 dzieci

W „Panoramie” o powrocie tej 
choroby napisaliśmy na początku 
października. W całej Polsce od-
notowano znaczny wzrost przy-
padków krztuśca. Od stycznia do 
końca września zarejestrowano 
16.828 zachorowań, co stanowi 
dwudziestoośmiokrotny wzrost 
w porównaniu z ubiegłym ro-
kiem. Najwięcej przypadków 
dotyczy dzieci i młodzieży, ale 
choroba coraz częściej dotyka 
również dorosłych. W tym roku 
Zakład Ubezpieczeń Społecz-
nych wystawił 2.981 zaświadczeń 
lekarskich związanych z krztuś-
cem, podczas gdy rok wcześniej 
było ich zaledwie 90. 

Podaliśmy wtedy, że do końca 
września zarejestrowano 23 przy-
padki zachorowań w powiecie 
oleśnickim. Teraz  

Państwowy Powiatowy Inspek-
tor Sanitarny w Oleśnicy infor-
muje, że od początku roku 2024 

do 6 listopada odnotowano 31 
przypadków krztuśca, u 15 osób 
dorosłych i 16 dzieci, w tym 18 
mieszkańców miast powiatu ole-
śnickiego (11 kobiet i 7 mężczyzn) 
oraz 13 mieszkańców wsi (u 9 
kobiet i 4 mężczyzn). Wyraźny 
wzrost przypadków zachorowań 
zanotowano w czerwcu i paź-
dzierniku. 

A w roku 2023 w analogicznym 
okresie nie odnotowano żadnego 
przypadku zgłoszeń ksztuśca z 
placówek POZ  powiatu oleśnic-
kiego!

Przypominamy, że krztusiec 
jest ostrą bakteryjną chorobą 
zakaźną układu oddechowego, 
przenoszoną drogą powietrz-
no-kropelkową podczas kaszlu 
i kichania. Przebieg choroby w 
pierwszych tygodniach podobny 
jest do przeziębienia. Występu-
je: suchy kaszel, katar, zapalenie 
gardła, stan podgorączkowy, 
natomiast typowe objawy dla 
tej choroby, czyli przedłużający 
się, napadowy kaszel pojawia się 
w późniejszym etapie infekcji. 

Krztusiec u osób nieuodpornio-
nych, a szczególnie małych dzie-
ci poniżej 6. miesiąca życia może 
prowadzić do ciężkich powikłań 
w postaci: zapalenia płuc, bezde-
chu, obrzęku mózgu, krwawienia 
wewnątrzczaszkowego, a nawet 
zgonu.

- Aby zapobiec zachorowaniu 
i wystąpieniu choroby o ostrym 
przebiegu, rekomenduje się 
szczepienie przeciw krztuścowi 
zgodnie z kalendarzem obowiąz-
kowych szczepień ochronnych, 
a u osób dorosłych szczepienie 
przypominające w odstępach 
czasowych co 10 lat, gdyż odpor-
ność poszczepienna zmniejsza się 
wraz z upływem czasu - mówi 
Urszula Kozioł, dyrektor PSSE. 
- Od 15 października kobiety w 
ciąży mogą bezpłatnie zaszczepić 
się przeciw krztuścowi w przy-
chodniach POZ. Szczepienie to 
chroni kobietę oraz nowonaro-
dzone dziecko w pierwszych mie-
siącach jego życia, zanim zostanie 
zaszczepione i wytworzy własną 
odporność - dodaje.  (OAI)

Już 31 osób zachorowało  
na krztusiec!

Radny ocenia, że obecne jej 
ustawienie powoduje kolizje 
osób pieszych z rowerzystami.

- Na terenie stawów miejskich 
znajduje się budka gastronomicz-
na, do której w sezonie ustawia 
się dosyć długa kolejka. Blokuje 
ona przejazd rowerowy i przejście 
piesze. Dochodzi tam do sytuacji 
nieprzyjemnych, związanych z 
tym, że są, niestety, kolizje osób 

pieszych z rowerzystami - uważa 
Michał Kasprzyszak. 

Jakie rozwiązanie proponuje 
radny z klubu Horbacza?

- Prosiłbym o rozważenie prze-
stawienia budki gastronomicznej 
tak, aby mogła nadal funkcjono-
wać, ale aby kolejka, która w se-
zonie wiosenno-letnim się tam 
ustawia, nie zagrażała ruchowi 
pieszo-rowerowemu - proponuje 
Kasprzyszak.  (ror)

CODZIENNIE NOWE  
INFORMACJE

Budkę przesunąć

Radny proponuje ją ulokować w innym miejscu

Grali, śpiewali, kwestowali na 
rzecz powodzian.

Słowo „Nadzieja” było mottem 
koncertu charytatywnego w miej-
skiej sali widowiskowej, który zor-
ganizowały placówki oświatowe 
prowadzone przez Izabelę i Ma-
riana Jankiewiczów.

Przy szczelnie wypełnionej wi-
downi prezentowali się wokalnie i 
instrumentalnie uzdolnieni przed-
szkolaki i uczniowie, reprezentu-
jący Katolicką Szkołę Podstawową 
im. Jana Apostoła i Ewangelisty, 

Niepubliczne Przedszkole przy 
KSP, Niepubliczne Przedszkole Ję-
zykowe im. Aniołów Stróżów oraz 
Przedszkole Publiczne „Zielone 
Ogrody”. 

W hallu sali widowiskowej 
przeprowadzono kwestę na rzecz 
poszkodowanej przez powódź 
wielodzietnej rodziny z Kamieńca 
Ząbkowickiego - zebrano ok. 6 ty-
sięcy złotych. Chwilę przed rozpo-
częciem koncertu rodzina pojawiła 
się na scenie, serdecznie dziękując 
za wsparcie, jakie otrzymała w 
Oleśnicy.  (hag)

Koncert z sercem

Gitarzyści dali krótki popis

Nad wszystkim czuwały aniołki

I Liceum Ogólnokształcące 
im. J. Słowackiego w Oleśnicy 
wysłało swoich trzecioklasistów 
na Politechnikę Wrocławską. 
Nie, jeszcze nie na studia, ale 
być może ta inicjatywa uczniów 
do nich przybliży. Licealiści byli 
gośćmi Wydziału Mechanicz-
no-Energetycznego. Wysłuchali 
referatu pt. „Spalanie i paliwa 
alternatywne”, który wygłosił dr 
inż. Arkadiusz Szydełko z Kate-
dry Inżynierii Konwersji Energii. 
Zobaczyli również multimedialną 
wystawę „Accelerating Science” 
w asyście pracowników nauko-
wych uczelni: prof. Pawła Gusin, 
dra Macieja Bieńka oraz dra inż. 
Michała Stanclika. 
 (kad)

Zapraszamy na Politechnikę
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W Zamku Książęcym śpiewem 
uczcili święto niepodległości.

Trzy chóry i młodzieżowy ze-
spół wokalny zaprezentowały 
wiązankę popularnych i mniej 
znanych pieśni patriotycznych 
podczas koncertu w auli Centrum 
Kształcenia i Wychowania OHP 
w Oleśnicy. Organizatorami wie-
czoru były CKiW OHP i Miejski 
Ośrodek Pomocy Społecznej. W 
zamkowej auli pojawiły się patrio-

tyczne rekwizyty, biało-czerwone 
flagi, prace plastyczne, a przy wej-
ściu przybyłym gościom młodzież 
wręczała kotyliony. Swoje wokal-
ne umiejętności zaprezentowali: 
młodzież CKiW w Oleśnicy, senio-
rzy z grupy wokalnej „Oleśnicza-
nie Młodzi Duchem” MOPS, chór 
„Canorus” Uniwersytetu Trzecie-
go Wieku oraz chór kameralny 
„Appassionata”.  

Wiązanka pieśni wykonana 
przez śpiewających seniorów z 

Centrum Usług Społecznych pod 
dyrekcją Zbigniewa Jakubowskie-
go została nagrodzona gromkimi 
oklaskami. Potem na zamkowej 
estradzie pojawił się młodzieżo-
wy zespół wokalny prowadzo-
ny przez Jana Golinowskiego. 
Siódemka młodych wokalistów 
bardzo dobrze poradziła sobie z 
niełatwym repertuarem, a gitaro-
wy akompaniament ich opiekuna 
podkreślał charakter interpreta-
cji. Nie zawiódł przygotowany i 

prowadzony przez Iwonę Wróbel 
chór „Canorus”, który tym razem 
zaprezentował kilka mniej zna-
nych pieśni. Z pewnością wszyst-
kim uczestnikom wieczoru pozo-
stanie w pamięci jakże aktualna 
w przekazie „Modlitwa o pokój” 
Norberta Blacha.

Finałem środowego koncertu 
był występ utytułowanego chóru 
kameralnego Appassionata pod 
dyrekcją Edyty Szostak-Kirzyc. 
Jego krótki recital rozpoczęła 
pięknie wykonana „Rota”, pod-
czas której na stojąco sala z chó-
rzystami odśpiewała podniosłe 
wersy utworu. Wrażliwi na muzy-

kę na najwyższym poziomie słu-
chacze mieli powód do satysfakcji, 
bo kolejne wykonywane pieśni, w 
tym wzruszający utwór Jana Pie-
trzaka „Taki kraj”, udowodniły 
niekwestionowany talent dyry-
gentki i jej zespołu.

Wśród licznej publiczności zna-
leźli się m.in. burmistrz Adam 
Horbacz, przewodniczący Rady 
Powiatu Jan Bronś, przewodniczą-
cy Rady Miasta Aleksander Chrza-
nowski, dyrektor CKiW Iwona 
Wiśniewska-Kocjan oraz przedsta-
wiciele służb mundurowych.

Grzegorz Huk
fot. Autor

Modlitwa o pokój
Młodzież z CKiW

Budowę dwóch wyniesionych 
przejść dla pieszych po obu 
stronach budynku postuluje 
radny klubu Horbacza.

- Nauczyciele i rodzice uczniów 
oleśnickiej Szkoły Muzycznej pro-
szą burmistrza o decyzję dotyczą-
cą wykonania dwóch wyniesio-
nych przejść dla pieszych po obu 
stronach budynku - postulował 

na ostatniej sesji samorządu Piotr 
Pawłowski. 

- Był tam wypadek samochodo-
wy, była potrącona dziewczynka 
uczennica szkoły. Czasami kierow-
cy bardzo szybko skręcają. Myślę, 
że to zdecydowanie zwiększy bez-
pieczeństwo dzieci i młodzieży 
uczęszczających na zajęcia, a nie 
jest to jakiś drogi koszt - uważa 
radny z klubu Horbacza.  (ror)

Wyniesione pod Muzyczną

OBWIESZCZENIE  
O SPROSTOWANIU OCZYWISTEJ OMYŁKI PISARSKIEJ W 
DECYZJI O ZEZWOLENIU NA REALIZACJĘ INWESTYCJI 

DROGOWEJ
Na podstawie art. 11f ust. 3 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szcze-
gólnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg 
publicznych (t.j. Dz. U. z 2024 r. poz. 311). oraz art. 49 ustawy z dnia 14 
czerwca 1960 r. Kodeks postępowania administracyjnego (tekst jednolity: 
Dz. U. z 2024 r., poz. 572),

zawiadamia się, 
że dnia 7 listopada 2024 r., zostało wydane postanowienie dotyczące 
sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w Decyzji nr 6/2022 z dnia 21 
listopada 2022 r., o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej pn. „Roz-
budowa drogi powiatowej nr 1509D ul. Wądoły na odcinku od ul. 
Moniuszki do ul. Energetycznej w Oleśnicy”. 
Inwestorem przedsięwzięcia jest Zarząd Powiatu Oleśnickiego, wy-
konujący swoje zadania przy pomocy jednostki organizacyjnej, bę-
dącej zarządem drogi tj. Zarządu Dróg Powiatowych w Oleśnicy,  
ul. Wojska Polskiego 52c, 56-400 Oleśnica.
Z treścią postanowienia Starosty Oleśnickiego, zapoznać się można w 
siedzibie Starostwa Powiatowego w Oleśnicy przy ul. Słowackiego 10, 
w Wydziale Architektury i Budownictwa, pokój 315, w godzinach od 8-15.

Przedszkole nr 1 zaprosiło do 
wspólnej akcji z okazji Święta 
Niepodległości.

W piątek 8 listopada o godzinie 
11 na Rynku w Oleśnicy stawiły 
się przedszkolaki ze wszystkich 
przedszkoli w odpowiedzi na za-
proszenie Przedszkola nr 1. Jak 

wyjaśniła prowadząca uroczy-
stość nauczycielka Elżbieta Kro-
wicka, jest to akcja „Przedszkola 
do hymnu” dla upamiętnienie 
odzyskania przez Polskę Niepod-
ległości.

Przedszkolaki zaśpiewały „Ma-
zurka Dąbrowskiego”, a następnie 
uniosły w górę białe i czerwone 

kartki, by stworzyć flagę narodo-
wą.

Wszystkim podziękował za 
obecność burmistrz Adam Hor-
bacz, który objął to wydarzenie 
swoim patronatem. Burmistrz 
wręczył każdej placówce torby z 
upominkami.

(kad)

Chór Appassionata dał popis wokalnego kunsztu Śpiewający seniorzy jak zawsze w dobrej formie

Przedszkola do hymnu

Oni znają słowa „Mazurka Dąbrowskiego”

Ułożyli biało-czerwoną flagę

Fo
t. 

K
rz

ys
zt

of
 D

zi
ed

zi
c

Fo
t. 

K
rz

ys
zt

of
 D

zi
ed

zi
c

W ramach działalności Rady Młodzieży wychowankowie Centrum 
Kształcenia i Wychowania OHP w Oleśnicy odwiedzili schronisko dla 
zwierząt „Przytul Pyska”, aby służyć pomocą. Grabili liście, sprzątali 
teren schroniska, byli na spacerze z psimi seniorami. Zgrabione liście 
zebrali i będą z nich robić kompost do swoich upraw w ramach działal-
ności Koła Ogrodników.  (OAI)

Młodzi w akcji
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CODZIENNIE NOWE INFORMACJE

Przedszkole kolorowe

Wnętrze nowego przedszkola 
przy ulicy Poznańskiej nabrało 
koloru dzięki oznaczeniom. Nie-
bawem pojawi się tam nowe wy-
posażenie. Tuż obok istniejącego 
budynku trwa budowa kolejnych 
5 oddziałów przedszkolnych i 
oddziału żłobka. Zakończono już 
prace przy fundamentach oraz 
instalacjach podposadzkowych, a 
w górę pną się ściany. 

Dowiedz się o funduszach
14 listopada (czwartek) w godz. 
11 - 14 w Urzędzie Miasta i 
Gminy odbędą się bezpłatne 
konsultacje na temat wsparcia ze 
środków europejskich. Podczas 
dyżuru pracownika Punktu In-
formacyjnego Funduszy Euro-
pejskich będzie można uzyskać 
informacje o aktualnych możliwo-

ściach dofinansowania oraz o za-
sadach ubiegania się o wsparcie. 
Z konsultacji mogą skorzystać 
wszystkie zainteresowane osoby 
i podmioty. Samorząd w szcze-
gólności zaprasza osoby fizyczne 
planujące zakładanie działalności 
gospodarczej oraz przedsiębior-
ców.

Będzie cieplej i taniej
Budynek dawnej szkoły, w 
którym obecnie mieści się 
Gminny Klub Senior+ przy placu 
Piastów w Twardogórze, oraz 
budynek Szkoły Podstawowej 
w Grabownie Wielkim przejdą 
termomodernizację. Celem in-
westycji jest zmniejszenie zapo-
trzebowania na energię cieplną 
i elektryczną, wymiana źródeł 
ciepła na bardziej ekologiczne 
i zmniejszenie kosztów ogrze-
wania. Budynki zyskają nowy 
wygląd. Gmina pozyskała na  
zadanie dofinansowanie z Unii 
Europejskiej i budżetu państwa. 
Koszt całkowity: 5.861.210 zł; 
dofinansowanie: 4.395.907 zł 
(w tym dofinansowanie z UE - 
4.102.847 zł). 

BUKOWIN K A  l  Olimpia 
Bukowinka została laureatem 
programu „Wzmocnij Swoje 
Otoczenie”. 

Klub Olimpia Bukowinka został 
jednym z laureatów VI edycji pro-
gramu „Wzmocnij Swoje Otocze-
nie”. Dzięki grantowi przyznanemu 
przez Polskie Sieci Elektroenerge-
tyczne S.A. oraz pieniądzom z bu-
dżetu gminy udało się zmodernizo-
wać boisko piłkarskie w Bukowince.

W ramach projektu zostały za-
kupione i zamontowane nowe 
bramki oraz wiaty stadionowe. 
Całkowity koszt zadania wyniósł 
35.000 zł. 24.000 zł stanowi po-
zyskany grant, pozostała część 
to środki z budżetu samorządu 
Twardogóry. Dzięki inwestycji bo-
isko zyskało nowe wyposażenie, 
spełniające wszelkie wymagania, 
oraz elegancki i nowoczesny wy-
gląd.

(OAI)

Wzmocnili boisko

Aż chce się teraz piłkę kopać...

DOBROSZYCE  l  Szkolny 
konkurs dla recytatorów odby-
wa się od prawie 20 lat.

Szkoła Podstawowa im. Ireny 
Sendlerowej w Dobroszycach roz-
strzygnęła Szkolnego Konkursu 
Recytatorskiego „Strofy o Ojczyź-
nie”. W tym roku wzięło w nim 
udział 52 uczniów. W kategorii 
klas IV-VIII najlepszymi recytato-
rami okazali się: 1. Maciej Kotow-
ski z klasy 6c , 2. Ania Rusiecka z 
5b, 3. Lena Łuczkowska z 4d. W ka-
tegorii klas I-III nagrody zdobyli: 1. 
Ania Bażycka i Lidia Jurkiewicz z 
2d, Aleksandra Jurasz z 3a, Micha-
lina Solecka z 3d i Modest Siciński 
z 2d. Ponadto jury wyróżniło: Adę 
Świrkowską (2d), Natalię Frankie-

wicz (1c), Bolka Halikowskiego (1c) 
i Nadię Malczyszyn (3b) oraz Alisę 
Solovei (4b), Kaję Kołodziejczak 
(4d) i Kacpra Łukasika (5a). 

Konkurs oceniało jury w skła-
dzie: Katarzyna Burczak - Torz, 
Izabela Czuban, Agnieszka Fir-
manty, Marzena Gołąb i Katarzyna 
Suchańska. 

Występy uczniów poprzedziła 
przemowa Marzeny Gołąb, która 
prawie 20 lat temu wymyśliła kon-
kurs „Strofy o Ojczyźnie”. Nagro-
dy ufundowane przez Radę Rodzi-
ców wręczyła dyrektor Agnieszka 
Dorobiała. 

Wszyscy uczestnicy wykazali 
się zaangażowaniem i byli bardzo 
dobrze przygotowani.

 (OAI)

Strofy o Ojczyźnie

Najlepsi recytatorzy w gminie

MIĘDZYBÓRZ l  Wygrał ją 
w losowaniu przygotowanym 
przez Zakład Zagospodarowa-
nia Odpadów Olszowa.

Podczas sesji Rady Miejskiej po-
znaliśmy zwycięzcę losowania hu-
lajnogi elektrycznej Motus Scooty 
10. Hulajnoga została ufundowana 

przez Zakład Zagospodarowania 
Odpadów Olszowa. 

Losowanie zostało przeprowadzo-
ne wśród zarejestrowanych użyt-
kowników Elektronicznej Altany 
Odpadowej, podczas lekcji ekologii 
zorganizowanej w Urzędzie Miasta 
i Gminy dla uczniów Szkoły Podsta-
wowej im. Jerzego Badury.  (OAI)

TWARDOGÓRA W SKRÓCIE

Odjechał na hulajnodze

ZZO funduje nagrodę

GMINY W SKRÓCIE
Goszcz/Stradomia: 
Wozy średnie
Michał Rado, wicemarszałek 
Województwa Dolnośląskiego, 
poinformował, że samorząd wo-
jewództwa przeznaczył 2,7 mln 
zł na dofinansowanie zakupów 
wozów strażackich dla OSP. Po 
150 tysięcy trafi do OSP Goszcz 
i OSP Stradomia Wierzchnia na 
zakup pojazdów średnich.

Ligota Mała:  
Pierwszaków pasowanie

W Szkole Podstawowej w Ligo-
cie Małej odbyło się pasowanie 
na pierwszoklasistę. - To sym-
boliczne wejście w etap życia, w 
którym nauka stanie się waszym 
codziennym towarzyszem. O 
podejście do zdobywania wiedzy 
jestem spokojny - utwierdziła 
mnie w tym zaprezentowana 
przez was piękna, wymagająca 
ogromnego zaangażowania, 
część artystyczna. Życzę 
wam, żebyście zawsze byli tak 
uśmiechnięci i radośni jak pod-
czas dzisiejszego wydarzenia - 
powiedział wójt Marcin Kasina.

TWARDOGÓRA l To musical 
stworzony przez uzdolnionych 
mieszkańców Twardogóry z róż-
nych pokoleń.

W hali GOSiR - witani przez Paw-
ła Olszańskiego, dyrektora Szkoły 
Podstawowej nr 2 - uczniowie szkół 
z Twardogóry obejrzeli premierę 
musicalu „Elza”. To spektakl opo-
wiadający historię świętej Elżbiety 
Węgierskiej. Przybliża wewnętrzny 
konflikt Elżbiety pomiędzy obo-
wiązkami żony i matki a powoła-
niem do pomagania biednym, a 
także relacje z innymi postaciami z 
jej życia – zarówno z najbliższymi, 
jak i tymi, którym starała się poma-
gać. W spektaklu podkreślono, że 
Elżbieta pozostała wierna swoim 
przekonaniom. 

W twardogórskie widowisko za-
angażowanych było ponad 100 osób 
z różnych pokoleń! Próby trwały 
kilka miesięcy w sali św. Jana Bo-
sko i innych salach Twardogóry, a 
w domu katechetycznym były zbie-
rane stroje i rekwizyty. 

To piękna widowisko powstało 
dzięki pieniądzom, które Radzie 
Rodziców z SP2 w Twardogórze 
udało się zebrać na V Balu Chary-
tatywnym. Koordynatorem i reży-
serem był Jan Jędryczko, autorką 
scenariusza siostra Stella (Katarzy-
na Turowicz), która zagrała główną 
rolę. 

Ponieważ musical zaprezentowa-
no w przededniu Święta Niepodle-
głości, na koniec odśpiewano hymn  
państwowy. A wykonawców i pracę 
wszystkich zaangażowanych w to 
kulturalne wydarzenie nagrodzono 
owacją. Andrzej Głowacz

O świętej Elżbiecie historia

Sugestywne aktorstwo jak w zawodowym teatrze

Mali aktorzy spisali się świetnie
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Na wrocławski stół

MIĘDZYBÓRZ l Okręgowa Spółdzielnia Mleczarska w Między-
borzu wzięła udział w II edycji spotkania „Od pola na wrocławski stół”, 
które odbyło się w Hotelu Novotel Wrocław Centrum. Spółdzielnia 
miała możliwość przedstawienia swoich produktów wrocławskim 
restauratorom. Obecnych było 26 producentów m.in. serów, wędlin, 
kiszonek, przetworów z owoców i warzyw, miodów i napojów  
alkoholowych.  (OAI)

DOBROSZYCE l  Wójt nie 
musi mieć studiów MBA, a gmi-
na nie musi ich finansować. 

W „Panoramie” szeroko przed-
stawiliśmy sprawę, którą w Do-
broszycach sprawę wywołał Mi-
rosław Noga ze Stowarzyszenia 
na Rzecz Rozwoju Wsi Łuczyna. 
Złożył on wniosek o „zwrot środ-
ków wydanych na dokształcanie 
wójta oraz sekretarza gminy Do-
broszyce, tj. środków wydanych 
na studia MBA”. MBA, czyli Ma-
ster of Business Administration, 
to studia podyplomowe z zarzą-
dzania, najczęściej zaoczne. „Dy-
plom MBA pozwala zwiększyć 
swoją atrakcyjność na rynku pra-
cy oraz przygotować się do przy-
szłych wyzwań zawodowych. 
Warto podkreślić, że dyplom 
MBA respektowany jest przez 
czołowe firmy na całym świecie. 
Jego uzyskanie może być więc 
przepustką do kariery między-
narodowej” - podaje Szkoła Biz-
nesu Politechniki Warszawskiej.

O jakich pieniądzach jest 
mowa? Od 2016 do 2022 łączna 
wysokość środków publicznych 

przeznaczonych na dokształcanie 
wójta i sekretarz gminy to kwota 
43.250 zł. Rada Gminy 10 głosa-
mi „za” uchwałę o odrzuceniu 
skargi przyjęła. Przeciw był tylko 
Michał Szumski, a wstrzymali się 
Łukasz Baszkiewicz i Grzegorz 
Ziernik.

Prezes Noga napisał jeszcze 
raz w tej sprawie do wojewody o 
przedstawienie prawnej wykład-
ni w tej sprawie. Wojewoda odpo-
wiedział, że obowiązujące przepi-
sy prawa nie zobowiązują go do 
wykładni przepisów prawa i że 
„w trybie ustawy o dostępie do 
informacji publicznej nie można 
wnioskować o dokonanie inter-
pretacji przepisów prawa”.

W piśmie wojewody znalazł 
się też ciekawy passus: „Przepisy 
prawa nie nakładają na wójtów, 
burmistrzów, prezydentów miast 
lub na sekretarzy obowiązku po-
siadania dyplomu studiów po-
dyplomowych MBA, ani też nie 
nakładają na gminę obowiązku 
finansowania tych studiów po-
dyplomowych ze środków pu-
blicznych”.

(ror)

Trzy miejscowości w powiecie 
zagrożone są wystąpieniem 
wysoce zjadliwej grypy pta-
ków.

Powiatowy lekarz weterynarii 
Henryk Bajcar - w związku ze 
stwierdzeniem wysoce zjadliwej 
grypy ptaków (HPAI) w gminie 
Perzów (powiat kępiński) - uznał 
za zagrożony i objęty ogranicze-
niami obszar Dziadowej Kłody, 
Gronowic (gmina Dziadowa Kło-
da) i Ślizowa (gmina Syców).

Na tym obszarze nakazuje się 
m.in.: niezwłoczne usuwanie 
zwłok drobiu lub innych pta-
ków; niezwłoczne czyszczenie i 
odkażanie środków transportu 
i sprzętu wykorzystywanych do 

transportu drobiu lub innych 
ptaków, ich mięsa, paszy, ściółki 
lub nawozów naturalnych;  sto-
sowanie środków bezpieczeń-
stwa biologicznego przez osoby 
wchodzące do gospodarstwa lub 
z niego wychodzące oraz wyłoże-
nie mat dezynfekcyjnych przed 
wjazdami i wyjazdami do i z go-
spodarstw utrzymujących drób.

Nie wolno w tych miejsco-
wościach m.in. wprowadzać i 
wyprowadzać drobiu z gospo-
darstwa, w których drób jest 
utrzymywany, transportować 
drób i jaja wylęgowe oraz kon-
sumpcyjne bez zgody powiato-
wego lekarza weterynarii. Trzeba 
też oznakować obszar zagrożony. 

 (ror)

OGŁOSZENIE BURMISTRZA BIERUTOWA
w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Miasta i Gminy Bierutów 

Na podstawie art. 13i ust. 3 pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym 
(Dz. U. z 2024 r. poz. 1130) zawiadamiam o podjęciu przez Radę Miejską w Bierutowie uchwały nr VI/50/24 z 
dnia 31 października 2024 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Miasta i Gminy Bierutów.
Zainteresowani mogą składać wnioski do wyżej wymienionego planu ogólnego wg następujących zasad:
n  wnioski należy składać na formularzu, który jest dostępny na stronie www.bierutow.biuletyn.net → do pobrania 
        lub www.bierutow.pl → dla mieszkańca → aktualności,
n   wniosek na ww. formularzu w postaci papierowej należy składać do Urzędu Miejskiego w Bierutowie, 
        ul. Moniuszki 12, 56 - 420 Bierutów,
n   wniosek na ww. formularzu w formie elektronicznej (za pomocą środków komunikacji elektronicznej, 
       w szczególności poczty elektronicznej) należy składać, na adres email: bierutow@bierutow.pl lub za 
        pomocą elektronicznej skrzynki podawczej umieszczonej na stronie www.bierutow.biuletyn.net,
n  termin składania wniosków - do dnia 20.12.2024 r.
Zgodnie z art. 8g ust. 2 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym wniosek powinien zawierać imię 
i nazwisko albo nazwę oraz adres zamieszkania albo siedziby oraz adres poczty elektronicznej, o ile taki posiada, 
a także należy wskazać czy jest się właścicielem lub użytkownikiem wieczystym nieruchomości objętej wnioskiem 
oraz podać dodatkowe dane do kontaktu takie jak: adres do korespondencji lub numer telefonu. 
Jednocześnie na podstawie art. 39 ust. 1 pkt 1 oraz art. 54 ust. 2 i 3 w związku z art. 46 ust. 1 pkt 1 ustawy z dnia 
3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie 
środowiska oraz ocenach oddziaływania na środowisko (Dz. U. z 2024 r., poz. 1112), zawiadamiam o przystąpieniu 
do przeprowadzenia strategicznej oceny oddziaływania na środowisko do ww. projektu planu ogólnego. Wnioski 
dotyczące strategicznej oceny oddziaływania na środowisko, należy składać na piśmie w Urzędzie Miejskim 
w Bierutowie, ul. Moniuszki 12, 56-420 Bierutów, w terminie do dnia 20.12.2024 r. Zgodnie z art. 40 ww. ustawy 
wnioski mogą być wnoszone: w formie pisemnej, ustnie do protokołu, za pomocą środków komunikacji elektro-
nicznej bez konieczności opatrywania ich kwalifikowanym podpisem elektronicznym.
 BURMISTRZ BIERUTOWA

Klauzula informacyjna:  Na podstawie art. 17a ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym 
(Dz. U. z 2024 r. poz. 1130) oraz zgodnie z art. 13 ust. 1 i ust. 2 Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 
27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego 
przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (zwanego dalej RODO) informuję, że:
1. Administratorem Danych Osobowych jest Burmistrz Bierutowa, wykonujący swoje zadania przy pomocy Urzędu Miejskiego w 
Bierutowie, zlokalizowanego w Bierutowie przy ul. Moniuszki 12. 
2. Inspektor Ochrony Danych Osobowych wykonuje swoje obowiązki w siedzibie Urzędu Miejskiego w Bierutowie przy ul. Moniuszki 
12, tel. 71 314 62 51 wew. 38, e-mail: iod@bierutow.pl
3. Pani/Pana dane osobowe przetwarzane będą w celu realizacji procedury sporządzania planu ogólnego na podstawie ustawy o pla-
nowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym.
4. Pełen zakres informacji na temat przetwarzania danych znajduje się na stronie internetowej urzędu pod adresem https://bierutow.
biuletyn.net/?bip=2&cid=231&id=2026 oraz w siedzibie Administratora.

Ptasia grypa 
zaatakowała

Ten dyplom nie  
jest potrzebny MIĘDZYBÓRZ l I mieszkań-

ców gminy, i całego powiatu.

Międzyborskie Stowarzyszenie 
Turystyczno-Krajoznawcze „Zbój-
nik” przygotowało dla mieszkań-
ców gminy i całego powiatu kolej-
ną turystyczną atrakcję. 

- Planowaliśmy to od dawna i 
wreszcie się udało. Mimo niewielu 
rąk do pracy otoczenie Diabelskie-
go Kamienia nabrało turystycz-
nego klimatu. Teraz, mamy taką 
nadzieję, zmieni się w miejsce, w 
którym będzie można się zrelakso-
wać, odpocząć i spotkać się w gro-
nie znajomych przy kiełbaskach z 
ogniska. Już teraz można korzystać 
z naszego dzieła, chociaż do zakoń-
czenia pozostało jeszcze dopraco-
wanie kilku elementów - mówi Wi-
told Lechowicz, prezes „Zbójnika”. 

Ten uroczy zakątek gminy Mię-
dzybórz ma służyć mieszkańcom 
jako miejsca relaksu i wypoczyn-
ku. Przypomnijmy, że wcześniej 
Harnaś (tak jest nazywany Lecho-
wicz) i jego „zbójnicy” uporządko-
wali teren wzgórza Zbójnik, które 
ma wysokość 272 m n.p.m. i jest to 
najwyższy punkt w powiecie. No 
i jest jeszcze na razie wciąż nie-
zrealizowany projekt Panoramy i 
„Zbójnika” budowy na wzgórzu 
wieży widokowej.

A przy Diabelskim Kamieniu 
stanęła rzeźba czarta, stojącą do-
tychczas przy MGOK. - Wiąże się 
to z legendą o tym miejscu - mówi 
tajemniczo przez „Zbójnika”. A jak 
zostanie ów czart nazwany?  Belze-
bub,  Leśny Czart, Łomek, Rzutek, 
Kamyk - proponują mieszkańcy.

- Zbójnicy zapraszają na Dia-
belski Kamień, bo ukryte tam 
legendarne skarby nadal czekają 

na swoich odkrywców - zachęca 
Lechowicz.

(ror)

Zapraszają na Diabelski Kamień

Jak go nazwiecie? O, tam szukajcie skarbu...

Jest miejsce na przyjemną rekreację

GMINY W SKRÓCIE
Międzybórz: Małżeńskie perypetie
Spektakle „Po ślubie” i „Mąż od biedy” w wykonaniu 
aktorów Teatru Poza z Twardogóry, w reżyserii Ur-
szula Konopko, będzie można obejrzeć 17 listopada 

o godz. 16 w Miejsko-Gminny Ośrodek  Kultury 
w Międzyborzu. Spektakl polecamy dorosłym i 
starszej młodzieży - zapraszają organizatorzy. Wy-
darzenie będzie też miało charakter charytatywny 
– zbierane są pieniądze na leczenie Moniki.

Fo
t. 

O
SM



12 w w w . o l e s n i c a 2 4 . c o m 12-18 listopada 2024Panorama Oleśnicka nr 46PANORAMA GMIN

PanoramaSycowa

Rodzice dzieci żłobkowych nie 
wyrażają zgody na podwyższe-
nie opłat za pobyt dziecka w pla-
cówce o 110 procent. 

Do Urzędu Miasta i Gminy wpły-
nęła petycja związana z uchwałą 
Rady Miejskiej w sprawie ustale-
nia wysokości opłat za pobyt oraz 
za wyżywienie dziecka w Żłobku 
Miejskim w Sycowie. 

„Rodzice dzieci żłobkowych nie 
wyrażają zgody na podwyższenie 
opłat za pobyt dziecka w placówce 
o 110 procent. Obecnie rodzice ko-
rzystają z różnych form dofi nanso-
wania, co pozwala im na opłatę nie 
tylko pobytu dziecka w placówce, 
ale również wyżywienia w żłobku. 
Podniesienie opłaty za żłobek z 700 

zł na 1500 zł zmusza rodziców do 
rezygnacji np. z RKO, gdzie po-
bierali 1000 zł i korzystania z pro-
gramu Aktywny Rodzic w Żłob-
ku, który pokryje w całości pobyt 
dziecka w placówce. Kwestia opła-
ty za wyżywienie zostaje po stronie 
rodzica, a wcześniej mógł opłacić to 
w całości” - czytamy w petycji. 

Jej sygnatariusze wskazują, że 
rozumieją kwestie infl acji i wzrost 
cen, ale uważają, że podwyżka 
powinna wprowadzane być suk-
cesywnie, corocznie, co kilka lat, a 
nie o tak duży procent - 110.

„Rządowe programy są dla ro-
dziców, aby pomóc im dofinan-
sować budżet rodzinny i zadbać 
o dziecko, a nie o budżet gminny. 
Rodzic powinien mieć możliwość 

skorzystania z takiego programu, 
jaki odpowiada jego rodzinie, a nie 
gminie. Tak duża podwyżka jest 
ewidentnie podyktowana wyłącz-
nie dobrem gminy, nie rodzica ani 
dziecka” - napisali stanowczo. 

I wskazują, że „skoro koszt utrzy-
mania jednego dziecka w żłobku to 
1.300 zł, to gmina z dotacji z pań-
stwa będzie miała jeszcze możli-
wość „zarobienia” na dzieciach i 
budżetach rodziców dzieci żłobko-
wych. Samorządy, aby nie dokładać 
do placówek żłobkowych, powinny 
starać się o  dofi nansowanie placó-
wek z dotacji na to przeznaczonych, 
a nie znajdować wyjście awaryjne i 
łatwy sposób wzbogacenia się, któ-
ry żeruje na obywatelach”.

(ror)

Ta rocznica jest okazją do przy-
pomnienia historii i nauki patrio-
tyzmu.

8 listopada w Liceum Ogólno-
kształcącego im. Tadeusza Kościusz-
ki w Sycowie zorganizowano apel z 
okazji Święta Niepodległości. Uro-
czystość rozpoczęto od przypomnie-
nia fragmentów pieśni „Żeby Polska 
była Polską” napisaną w 1976 r. przez 
Jana Pietrzaka. Nie zapomniano 
oczywiście również o „Mazurku 
Dąbrowskiego”.

- Dziś o godzinie 11.00 w całej 
Polsce ruszyła akcja „Szkoła do 
hymnu”. Wybrzmiał on w tysiącach 
polskich szkół – wyjaśnił dyrek-
tor Robert Dziergwa. Podkreśla-
jąc wagę wydarzeń sprzed 106 lat, 
zaznaczył, jak ważne jest, aby dziś 
umieć wspólnie celebrować ich 
rocznicę i cieszyć się z niej. – Wol-
ność to naprawdę bardzo ważne 
słowo. Piłsudski, Dmowski, Pade-
rewski, Daszyński, Witos, Korfanty, 
wszystkie główne nurty polskiej 
polityki zjednoczyły się dla niepod-
ległości. Wśród tych ludzi byli żoł-
nierze, politycy, artyści, kompozy-
torzy, ludzie urodzeni pod różnymi 
zaborami, ale ten jeden cel ich zjed-
noczył – przypomniał, wskazując 
na ustawione portrety zasłużonych 
postaci. – Ich odwaga i poświęcenie 
powinny być dla nas inspiracją do 
działania na rzecz naszej społeczno-
ści oraz do kształtowania przyszło-
ści, w której wartości patriotyzmu, 
szeroko pojętego, solidarności i sza-

cunku będą zawsze na pierwszym 
miejscu - mówił.

Podczas późniejszej części ar-
tystycznej apelu, oprócz recytacji 
wierszy i śpiewania pieśni, ucznio-
wie również przedstawili dokładniej 
sylwetki wspomnianych wcześniej 

wielkich Polaków dążących do od-
zyskania niepodległości. Mowa była 
także o tym, jak zwykli Polacy w ży-
ciu codziennym starali się zachować 
język i tradycje mimo akcji wynara-
dawiania przeprowadzanych przez 
zaborców. Zbigniew Nowak

Zakończył się remont elewacji 
zabytkowej kamienicy przy ulicy 
Kaliskiej w Sycowie.

Ta rewitalizacja kosztowała 
423.042 zł. Wykonała ją spółka 
Litwiniak Usługi Drogowe i Bu-
dowlane Ewa, Krzysztof i Rafał Li-
twiniak z Wioski (gmina Syców). 
Prace modernizacyjne na elewacji 
jednej z urokliwych kamienic w 
Sycowie trwały od czerwca. Dzię-
ki tej inwestycji historyczna kamie-
nica przy ulicy Kaliskiej 41 odzy-

skała swój dawny blask i stała się 
ozdobą miasta.

- Ten projekt to nie tylko odnowa 
budynku. To także ukłon w stronę 
naszej historii i troska o dziedzic-
two architektoniczne, które jest 
wizytówką miasta. Kamienica do-
łącza tym samym do grona innych 
zabytkowych budynków, które w 
ostatnich latach dzięki moderniza-
cjom zyskały nowe życie, tworząc 
piękne, harmonijne otoczenie - 
mówi burmistrz Łukasz Kuźmicz.

(OAI)

We Wszystkich Świętych prze-
prowadzili zbiórkę na renowa-
cję zabytkowych nagrobków w 
Świętym Marku.

Wszystkich Świętych i Dzień 
Zaduszny to zwyczajowo już czas 
przeprowadzania kwest na cmen-
tarzach. W Świętym Marku kwe-
stowali członkowie Towarzystwa 
Świętego Marka wspomagani 
przez strzelców ze Strzeleckiego 
Plutonu Wsparcia im. Rotmistrza 
Witolda Pileckiego przy ZPRP oraz 
z JS 2015 Syców. 

Zebrane pieniądze zostaną prze-
znaczone na renowację niszcze-
jących pomników, stanowiących 
cenne dziedzictwo kulturowe re-
gionu. (OAI)

Bohaterowie niepodległości

SYCÓW W SKRÓCIE
Konserwator dogląda
Podczas wizyty przedstawi-
ciela konserwatora zabytków z 
Wrocławia omówiono prace na 
placu Wolności oraz podjęto waż-
ne decyzje dotyczące sposobu 
uwidocznienia murów zamku i 
ratusza w Sycowie. Przypomi-
namy, że ze względu na prace 
remontowe i przejście frontu 
robót przy Muzeum Regionalnym 
na placu Wolności obowiązuje 
ograniczony ruch. 

Wieczór z górami
Biblioteka Publiczna w Syco-
wie zaprasza na III Sycowski 
Wieczór Gór, który odbędzie 
się 22 listopada o godz. 17.30. 
Wydarzenie organizowane jest 
we współpracy Centrum Kultury 
w Sycowie z Sycowskim Klubem 
Górski „Czekan” oraz Klubem Tu-
rystyki Pieszej Trep. Tegoroczna 
edycja odbywa się pod hasłem 
„Podróż wśród szczytów”, a w 
programie są wystawa fotografi i, 
prezentacja wyprawy na Mnichy. 
Gościem specjalnym wieczoru 
będzie Anna Olszewska, autorka 
serii kryminalnych osadzonych w 
górskich klimatach.

Jarmark Mikołajkowy 
Centrum Kultury zaprasza do 
udziału w Sycowskim Jarmarku 
Mikołajkowym. Odbędzie się on 7 
grudnia w hali sportowej MOSiR.

Ciepła chata
Trwa nabór do programu „Ciepłe 
Mieszkanie” – skierowany do 
osób prywatnych oraz wspólnot 

mieszkaniowych. Nabór potrwa 
do 30 listopada 2025 roku lub 
do wyczerpania środków. Kto 
może otrzymać dofi nansowanie? 
Wspólnoty mieszkaniowe składa-
jące się z 3 do 7 lokali mieszkal-
nych, a także najemcy mieszkań 
gminnych. W zależności od 
rodzaju prac można otrzymać 
aż do 60 proc. kosztów kwalifi -
kowalnych, a przy kompleksowej 
termomodernizacji nawet do 375 
tys. zł. Realizacja projektu po-
winna zakończyć się w ciągu 12 
miesięcy od podpisania umowy, 
jednak najpóźniej do 15 grudnia 
2025 roku.

CUW szuka księgowej
Centrum Usług Wspólnych 
ogłosiło nabór na stanowisko 
młodszego księgowego. Poszu-
kuje osoby odpowiedzialnej za 
prowadzenie obsługi księgowo-
-płacowej i zarządzanie fi nan-
sami obsługiwanych jednostek. 
Praca jest na pełny etat w 
siedzibie CUW przy Mickiewicza. 
Termin składania aplikacji mija 13 
listopada o godz. 13. 

Mikołajki w wioskach
Święty Mikołaj zaprasza dzieci 
na Mikołajki w Ślizowie i Wiosce. 
W Ślizowie Rada Sołecka i KGW 
Ślizowianki organizują spotkanie 
mikołajkowe 6 grudnia o 18. W 
programie wiele niespodzianek, a 
jedną z głównych atrakcji będzie 
dmuchany zamek. Koszt paczki - 
50 zł, zapisy do 24 listopada pod 
numerem 660-744-310.
W Wiosce świąteczna zabawa 
dla całych rodzin odbędzie się 
7 grudnia o 16 w świetlicy. Będą 
zabawy z animatorami, świątecz-
na pogadanka, rozdanie prezen-
tów, a także możliwość zrobie-
nia pamiątkowego zdjęcia ze 
Świętym Mikołajem. Koszt paczki 
to 50 zł, a zapisy prowadzone są 
przez sołtysa (numer kontaktowy 
- 726-510-205) do 30 listopada.

Perełka po rewitalizacji

Tak to powinno wyglądać...

Nie ma zgody na taką podwyżkę

Zbierali na zabytki

Uczestniczą w tej akcji rokrocznie

Uczniowie słuchali w skupieniu

Przygotowano piękną część artystyczną
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W środę 30 października w cza-
sie sesji Rady Miejskiej w Sycowie 
Stanisław Biernacki wspomniał, 
że poprzedniego dnia uczestniczył 
w posiedzeniu rady budowy drogi 
gminnej w Działoszy.

-  Z racji mojego zawodu nie jest 
to pierwsza rada budowy, w jakiej 
uczestniczyłem, ale powiem pań-
stwu, że, kolokwialnie mówiąc, 
„było gęsto” i rozstaliśmy się bez 
konsensusu. Nie mogę zrozumieć, 
na jakiej zasadzie wykonawca chce 
zmienić strukturę podłoża tej dro-
gi. Moim zdaniem to w fazie skła-
dania oferty był czas, aby podać 
taką propozycję, przekonywać, że 
ma równie dobrą strukturę pod-
łoża, a może lepszą. Tego jednak 
nie zrobił. Sam przyznał, że konse-
kwencją tego opóźniania się będzie 
niewykonanie tej drogi w terminie. 
Ale co jest przyczyną, że chce on 
„przepchnąć” inną strukturę pod-
łoża, niezgodną z tym, czego chciał 
zamawiający, czyli gmina? 

- Wykonawca przedstawia dwa 
argumenty – wyjaśniał burmistrz 
Łukasz Kuźmicz. – Jeden, że taką 
konstrukcję drogi miał ustaloną z 
wcześniejszą władzą, ale nie ma 
tego w protokole i nie jest w sta-
nie przedstawić nam żadnych do-
kumentów z takimi ustaleniami. 
No i powołuje się na parametry 
minimalne opisane w przepisach. 
Tak chciałby to zrobić, pomijając 
parametr trwałości drogi, a my nie 
chcemy się na to zgodzić, bo skoro 
wyceniał konstrukcję odpowied-
niej trwałości, to powinien zrobić 
właśnie taką. 

- Czyli inwestycja jest mocno za-
grożona? – dopytał radny Biernac-
ki. - Tak, ale zagrożenie inwestycji 
nie wynika ze sporu o konstrukcję 
drogi – odpowiedział burmistrz. 
– Wynika z tego, że poprzednia 
władza ustaliła przebieg kabli 
wysokiego napięcia z farmy foto-
woltaicznej, który wymagał prze-
projektowania drogi, co wpłynęło 
na czas. Wykonawca wystąpił też 
z błędnym wnioskiem o wydanie 
decyzji środowiskowej, który nie 

obejmował pełnego zakresu prac, 
co spowodowało, że musiał wystą-
pić o wydanie tej decyzji drugi raz, 
a to są procedury, których nie da 
się przyspieszyć. 

- W konsekwencji może więc 
być tak, że wykonawca nie zrobi 
tej drogi, a nam przepadnie dota-
cja? – zaniepokoił się radny. - Naj-
czarniejszy scenariusz jest taki, 
że wykonawca zacznie robić tę 
drogę, bo dojdziemy do porozu-
mienia odnośnie konstrukcji, ale 
nie zdąży jej zrobić w terminie, a 
my nie zdążymy złożyć wniosku o 
płatność końcową i będziemy mu-
sieli dodatkowo wyłożyć z naszego 
budżetu blisko 2 mln zł – stwier-
dził burmistrz. – Kiedy dojdzie do 
momentu, gdy trzeba podjąć decy-
zję, będziemy z państwem konsul-
tować, czy bierzemy to ryzyko na 
siebie. 

- Ale dlaczego to my mielibyśmy 
wyłożyć 2 miliony, skoro to on się 
nie wywiązał z terminu? – dziwili 
się radni. - Kara umowna zapisana 
w kontrakcie wynosi 10% warto-
ści kontraktu i w sądach raczej nie 
udaje się wyegzekwowanie pełnej 
kwoty dofi nansowania od wyko-
nawcy ze względu na przekrocze-
nie terminu – tłumaczył Łukasz 
Kuźmicz. Opinię tę podzielił radca 
prawny gminy Mateusz Nogala. 
Zastępca burmistrza Andrzej So-

łoducha dodał natomiast, że wy-
konawcy byli świadomi krótkiego 
czasu, jaki mają do dyspozycji, i 
pytali o możliwość przedłużenia 
go, jednak ostatecznie podjęto ry-
zyko tak szybkich prac.

Do sprawy tej powrócono pod 
koniec sesji. Radny Stanisław Bier-
nacki przestrzegał, że konsekwen-
cje oszczędzania na podłożu drogi 
mogą w przyszłości spaść na bur-
mistrza. 

- Jeśli wykonawca upiera się, że 
były takie ustalenia, to czy Rada 
jest za tym, aby były burmistrz 
Dariusz Maniak spotkał się z 
obecnymi burmistrzami, ewen-
tualnie członkami rady budowy, i 
potwierdził takie ustalenia? – za-
proponował. - Oczywiście możemy 
wezwać byłego burmistrza na radę 
budowy, aby to potwierdził – zgo-
dził się Łukasz Kuźmicz. 

- Czy słowne potwierdzenie bur-
mistrza jest wiarygodne po czasie 
i kto poniesie konsekwencje takiej 
zamiany? – zastanawiał się dalej 
radny. – Jeśli nie było tego w proto-
kole, to, mówiąc kolokwialnie, obec-
ny burmistrz się pod to „podłoży”.

- A nawet zmieniając to, czy my 
się nie narażamy na konsekwencje 
ze strony innych wykonawców, 
którzy startowali w przetargach i 
wycenili właściwe podłoże – zwró-
cił uwagę radny Karol Zgadzaj. – 
A teraz ktoś inny zmienił podło-
że i jemu wyszło taniej. Czy inni 
wykonawcy nie złożą protestów, 
że zostali oszukani przy rozstrzy-
gnięciu przetargu?

- Zgadzam się – przyznał Stani-
sław Biernacki – Zmieniamy wa-
runki dla jednego wykonawcy, a 
pozostali mieli inne warunki. 

- Dlatego nasze stanowisko jest 
jasne: my nie wyrażamy zgody na 
zmianę konstrukcji – oświadczył 
burmistrz. Wiceburmistrz zazna-
czył jednak, że sprawa nie jest 
prosta, bo zapisy w dokumentacji 
wcale nie są takie jednoznaczne. 
Rada będzie jednak informowana 
o rozwoju sprawy.

Zbigniew Nowak

Policjanci odpowiadają na to 
pytanie radnym na sesji Rady 
Miejskiej.

W ubiegłym tygodniu w cza-
sie sesji Rady Miejskiej w Sycowie 
przedstawiano informację o stanie 
bezpieczeństwa publicznego na te-
renie gminy Syców. Jako pierwszy 
głos zabrał Piotr Pisarski, aspirant 
sztabowy, kierownik Ogniwa Pre-
wencji Komisariatu Policji w Sy-
cowie. Na wstępie przypomniał, 
że Komisariat realizuje swoje 
czynności na terenie gmin Syców, 
Międzybórz i Dziadowa Kłoda.  
W podległej jednostce pracuje 42 
policjantów (37 w Sycowie, 5 w 
Międzyborzu).  Przechodząc do 
statystyk, wyjaśnił, że liczba prze-
stępstw pospolitych jest na podob-
nym poziomie, co w zeszłym roku, 
wzrosła jednak liczba wszczętych 
postępowań w sprawach gospodar-
czych i z roku na rok jest ich coraz 
więcej. - Wartość zabezpieczonego 
mienia jest bardzo duża. Wiąże się 
to z przestępstwem, które miało 
miejsce rok temu. Był to rozbój na 
jednym z przedsiębiorców sycow-
skich. Sprawcy zostali zatrzymani, 
a mienie zabezpieczone. Z roku na 
rok rośnie też liczba interwencji po-
licyjnych. Codziennie jest ich około 
8, przy czym zdarza się, że niektóre 
trwają 7-8 godzin, np. w przypad-
ku zatrzymania jakiejś osoby – tłu-
maczył. Dodał, że rośnie też liczba 
„zdarzeń drogowych”, a jeszcze 
bardziej liczba zatrzymanych nie-
trzeźwych kierowców. – Pomimo 
tego że ustawodawca zabiera samo-
chody tym przestępcom, jak widać 
chyba nie przynosi to skutku do 
końca – skonstatował. Podkreślił 
też nadal powszechne wyłudze-
nia, których ofi arą padają seniorzy. 
Wspomniał również wykorzysta-
nie psa służbowego, obecnego w 
Komisariacie w Sycowie, który 
specjalizuje się w wykrywaniu 
narkotyków, a który w tym roku 
zajął pierwsze miejsce w zawodach 
wojewódzkich. Radny Stanisław 
Biernacki przyznał, że obecność 
tego czworonożnego funkcjona-
riusza w szkołach działa bardzo 
wychowawczo na młodzież. 

Aspirant Piotr Pisarski poprosił 
radnych o wsparcie w zakupie ra-
diowozów, ponieważ obecne są już 
mocno zużyte. Następnie głos po-
nownie zabrał komendant powia-
towy. - Syców to bardzo duży ko-
misariat, liczy 42 etaty i tylko 1 etat 
wolny. To jest komfort, ponieważ 
borykamy się z olbrzymimi proble-
mami kadrowymi. Na terenie po-
wiatu nie mam już 17 policjantów 
– wyjaśnił. – Sycowski komisariat 
to również piękny, duży gmach, 
wspaniałe warunki do pracy i nie-
jedna jednostka powiatowa nie ma 

takiego. Chcę również w Sycowie 
powołać stanowisko zastępcy ko-
mendanta, ze względu na tak duży 
stan osobowy. W mniejszych jed-
nostkach są zastępcy komendan-
tów. Czy jednak uda mi się to prze-
forsować, nie wiem – zaznaczył.

Radna Katarzyna Lamek-Paw-
łowska zauważyła brak w raporcie 
informacji o liczbie interwencji w 
sprawie pomocy zwierzętom na 
terenie gminy. 

- Podejmujemy takie interwencje 
i jeśli jesteśmy w stanie swoimi siła-
mi zabezpieczyć zwierzę, i przeka-
zać je pod opiekę… - zaczął tłuma-
czyć komendant powiatowy. – W 
Oleśnicy to jest prosto rozwiązane, 
bo miasto ma podpisaną umowę z 
fundacją opiekującą się zwierzęta-
mi, my jedziemy na interwencję i 
informujemy tę instytucję. Wśród 
policjantów nie ma weterynarzy i 
my nie weźmiemy na siebie odpo-
wiedzialności za to, że w kojcu w 
Sycowie czy Oleśnicy to zwierzę 
zamkniemy i będziemy czekać, aż 
się właściciel znajdzie. Nie. Tak to 
nie będzie funkcjonować – stwier-
dził stanowczo. – Pamiętam, że w 
ubiegłych latach interwencje po-
dejmowane przez policjantów od-
bijały się od burmistrza i był z tym 
olbrzymi kłopot. Nie mamy nawet 
ani sprzętu, ani uprawnień, aby ta-
kie zwierzę przetransportować do 
placówki medycznej. 

- Należy więc was powiadomić, 
wy przyjedziecie i powiadomicie 
lekarza weterynarii? – dopytała 
radna. - Jeżeli ma podpisaną umo-
wę, a problem robi się w momencie, 
gdy nie ma. - Gmina ma podpisa-
ną umową – zapewniła radna, a 
burmistrz potwierdził to. - Ja pa-
miętam, że w ubiegłych latach był 
kłopot. Policjanci stali i mieli zablo-
kowaną służbę, bo nie było osoby, 
która by od nich odebrała zwierzę 
– przypomniał komendant. Jednak 
mimo tej polemiki, na koniec wszy-
scy zebrani stwierdzili, że ogólnie 
współpraca układa się dobrze.

Zbigniew Nowak

Wykonawca kluczy
Już widać, że droga nie zostanie wykonana w terminie. Kosztować to 
będzie gminę 2 miliony zł.

„Było gęsto” - mówił radny Biernacki

Czy jest 
bezpiecznie?

Spec od narkotyków

Dwie szkoły współpracują na 
rzecz „Ekologicznych świąt”.

W dniach 3-5 listopada Liceum 
Ogólnokształcące im. Tadeusza 

Kościuszki w Sycowie gościło ze-
spół nauczycieli ze Słowacji. Gim-
nazjum w Podbrezovej to szkoła, 
z którą LO współpracowało przed 
paroma laty, realizując projekt edu-

kacyjny „Forest 3.0” w ramach pro-
gramu Erasmus+. Obecna wizyta 
jego przedstawicieli miała charak-
ter roboczy i zakładała szczegóło-
we przygotowanie projektu, który 
będzie realizowany w grudniu 
tego roku. 

Pobyt słowackich pedagogów to 
również spotkania mniej formalne. 

- Wspólne rozmowy i wymiana 
doświadczeń zawodowych udo-
wodniły, że kulturowo jesteśmy do 
siebie bardzo podobni - komentuje 
dyrektor Robert Dziergwa. I do-
daje: W efekcie wielu pracowitych 
godzin program projektu został 
dopięty na ostatni guzik. Słowac-
cy uczniowie odwiedzą nas w 
okresie przedświątecznym i wraz 
z naszymi licealistami podejmą 
różnorodne działania pod hasłem 
„Ekologiczne święta”. Będzie to 
z pewnością okazja do zdobycia 
nowych doświadczeń, nawiązania 
przyjaźni oraz doskonalenia umie-
jętności językowych. (OAI)

Coś szykują

Polsko-słowackie rozmowyDO WYNAJĘCIA 
LOKAL W SYCOWIE

Tel. 601-785-163
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Zawodnicy Akademii Piłkarskiej 
Oleśnica wygrali wojewódzki fi nał 
turnieju „Z orlika na stadion”. 

Na obiektach Ślęzy Wrocław odbył 
się fi nał wojewódzki turnieju „Z orli-
ka na stadion”. Wystartowała w nim 
drużyna FC Oleśnica, składająca się 
z  zawodników Akademii Piłkarskiej 
Oleśnica, którzy występują w drużynie 
Młodzika I, wzmocniona Michałem 
Bałdem (od tej rundy reprezentuje 
Ślęzę Wrocław).

W grupie oleśniczanie zajęli 2. miej-
sce. Przegrali tylko z SMS Certus Chro-
bry Głogów. W półfi nale remisują 1:1 
z Chrobrym Żórawina 13 i wchodzą 
po karnych do fi nału. W nim czeka na 
nich ponownie SMS Certus Chrobry 
Głogów. - Po zaciętym spotkaniu i dwu-
krotnym prowadzeniu, którego, nie-
stety, nie udaje się drużynie utrzymać, 

znowu o wszystkim decydują karne. 
Po naszej stronie jest najlepszy bram-
karz turnieju Marcin Wysogląd i po 
serii rzutów karnych puchar jest nasz. 
Po zwycięstwie zapanowała radość 
z sukcesu - jedziemy do Warszawy 
- opowiada trener Rafał Kucharek. 

Turniej fi nałowy odbędzie się w sto-
licy. Część eliminacyjna  odbywać się 
będzie na krytych obiektach, a wielki 
fi nał zostanie rozegrany na płycie sta-
dionu PGE Narodowy.

Skład FC Oleśnica: Michał Bałd, 
Sebastian Witkowski, Jan Suchecki, 
Łukasz Żydek, Alan Minicki, Kacper 
Mierzwa, Marcin Wysogląd, Oliwer 
Krupiński, Marcel Bajor, Tomasz 
Błaszczak.

Wyróżnienia indywidualne w 
turnieju fi nałowym: MVP - Kacper 
Mierzwa; najlepszy bramkarz - Marcin 
Wysogląd.  (is)

Srebrna medalistka olimpijska 
była gościem na turnieju bok-
serskim w Oleśnicy.

Sobotni SLV Group XII Memoriał 
Leszka Drogosza upamiętnił legendę 
polskiego boksu, trzykrotnego Mi-
strza Europy i brązowego medalistę 
olimpijskiego z Rzymu 1960, nazy-
wanego „Czarodziejem Ringu”’. 

Gościem specjalnym była srebrna 
medalistka olimpijska z Paryża Julia 
Szeremeta. Fani boksu korzystali z 
okazji, by zrobić sobie z nią zdjęcie.

W otwarciu Memoriału uczestni-
czyli wraz z Szeremetą burmistrz 
Oleśnicy Adam Horbacz, brązo-
wy medalista olimpijski Wojciech 
Bartnik, prezes Polskiego Związku 
Bokserskiego Grzegorz Nowaczyk, 
wiceprezesi Mieczysław Gołąb (pre-

zes Śląskiego Związku Bokserskiego), 
Sławomir Kozłowski, a także syn 
właściciela SLV Group Nataniel Telka. 
Prezes wręczył podziękowania za 
pomoc w organizacji imprezy bur-
mistrzowi, Wojciechowi Bartnikowi 
i przedstawicielowi sponsora.

- Cieszę się, że mogę być w Ole-
śnicy, pierwszy raz u trenera - po-
wiedziała Szeremeta, nawiązując 
do Wojciech Bartnika. 

Przed walkami odegrano hymny 
narodowe obu państw. W ramach 
Memoriału odbył się mecz bokserski 
Polska - Węgry. Widzowie obejrzeli 11 
walk. Sędzią głównym był Sławomir 
Milczarek.

Frekwencja w hali sportowej OKR 
Atol nie była najlepsza. Bilety kosz-
towały 100 zł. Turniej był transmi-
towany przez TVP Sport. (kad)

Z orlika na Narodowy

Gotowi na mecz!

Szeremeta w Oleśnicy

Specjalny gość ozdobą gali

Wypracowanej w I kwarcie prze-
wagi lider nie dał sobie odebrać.

Royal Polonia 1912 Leszno 
- WrapMania.eu 

KK Oleśnica 74:55 
(23:6, 11:16, 19:13, 21:20)

KKO: Aleksander Gniewek 9, Karol 
Wiśniewski 0, Michał Zakrzewski 2, Dawid 
Piasecki 19, Bartłomiej Rodak 8 oraz 
Wojciech Sienkiewicz 3, Bartosz Narolski 
0, Szymon Pietrzak Konrad Październy 0, 
Paweł Cepuch 0, Mateusz Groń 11, Marcel 
Danielewicz 0.

Następny mecz: Twierdza Kłodzko - KK 
Oleśnica, 16 listopada, godz. 16

TAK GRALI INNI
Kąty Wroc. - Zgorzelec   65:85
Śląsk III - Kłodzko   79:61

Zielona Góra - Prudnik   71:92
Wiara Lecha - Pyra   69:99
WKK II - Jelenia Góra   99:53
Basket Poznań - Pleszew   46:68
Kościan - Ostrów Wlkp. II      przełożony

TABELA
  1. Leszno  9   17  730-590
  2. Pyra Poznań  9   17  742-655
  3. Zgorzelec  9   16  744-575
  4. Prudnik  8   16  703-558
  5. Pleszew  8   15  658-569
  6. Śląsk Wrocław  9   15  707-673
  7. Kąty Wroc.  9   13  703-667
  8. Zielona Góra  9   13  707-733
  9. Poznań  8   12  588-592
10. Wiara Lecha  9   12  651-683
11. WKK II  9   12  619-714
12. Jelenia Góra  9   11  661-767
13. Oleśnica  9   10  584-718
14. Kłodzko  7     9  505-557
15. Kościan  8     8  563-679
16. Ostrów Wlkp. II  7     8  515-650

Pierwsza porażka w sezonie. 
SPR przegrywa w Poznaniu z 
rezerwą WKS Grunwald.

Poznań II  33 (13)
Oleśnica  24 (16)

SPR: Damian Gołąb 5, Jakub Lisowski 5, 
Kacper Latko 4, Łukasz Kumejko 3, Antoni 
Piotrowiak 3, Daniel Tkaczyk 2, Michał 
Kiebus 1, Jakub Pięta 1, Kewin Chmieliński, 
Rafał Kowalski, Michał Letki, Michał Niczy-
por, Mikołaj Pietras, Daniel Piłat, Krzysztof 
Grela, Aleksander Jaśkiewicz.

TAK GRALI INNI 
Opole II - Strzałkowo   33:29
Oława II - Włoszakowice   21:22
Zielona Góra - Gniezno   32:33
Środa Wlkp. - Śląsk II   29:26
Świebodzice - Komprachcice  30:32

TABELA
  1. Włoszakowice  6   17  194-159
  2. Opole  6   16  194-167
  3. Poznań II  6   15  197-147
  4. Oleśnica  6   15  166-141
  5. Środa Wlkp.  6   10  147-151
  6. Komprachcice  6     9  150-166
  7. Strzałkowo  6     6  169-173
  8. Świebodzice  6     6  164-173
  9. Gniezno  6     6  167-188
10. Zielona Góra  6     3  154-188
11. WKS Śląsk  6     3  160-180
12. Oława II  6     2  147-176

Ligota Polska pokonała Świerz-
ną i zdobyła Puchar Wójta w fut-
salu.

W hali sportowej przy ulicy Wileń-
skiej w Oleśnicy odbył się niepodle-
głościowy turniej futsalowy o Puchar 
Wójta Gminy Oleśnica

Rywalizowało sześć 5-osobowych 
drużyn ze Świerznej, Piszkawy, Smar-
dzowa, Boguszyc Osiedla, Sokołowic 
i Ligoty Polskiej. Turniej rozgrywano 
w 15-minutowych cyklach, systemem 
każdy z każdym.

W fi nale Ligota Polska pokonała 
Świerzną 3:1. Mecz o 3. miejsce Bo-
guszyce Osiedle wygrały ze Smar-
dzowem 2:1. Piąte były Sokołowice, 
które pokonały Piszkawę 3:2. (hag)

Po remisie na boisku wicelide-
ra Pogoń Oleśnica została już 
mistrzem jesieni. Plan „Awans” 
wykonany w 50 procentach.

Łozina  1 (1)
Oleśnica  1 (1)

POGOŃ: Kacper Rogala - Kacper Lipiec, 
Jakub Kędzierski, Tomasz Karga (46. 
Michał Płonka), Szymon Deszcz, Patryk 
Kluziak, Natan Świerczyński, Leonard 
Cygan, Arkadiusz Smyczyński, Sebastian 
Rachwał, Maciej Gorczyca.

Bramki: 0:1 Sebastian Rachwał 10., 1:1 
Paweł Wilk 39.

Następny mecz: Pogoń - Widawa Bieru-
tów 16 listopada, godz. 13

WYNIKI 
Długołęka - Goszcz   0:4

Dobroszyce - Węgrów   5:1
Międzybórz II - Wratislavia II  3:3
Twardogóra - Gręboszyce  5:2
Bierutów - Bukowinka   1:1
Kiełczów - Chrząstawa   3:3
Miłoszyce - Wojnowice   0:3

TABELA 
  1. Oleśnica  13  34  58-17
  2. Łozina  13  28  43-17
  3. Goszcz  13  27  39-16
  4. Gręboszyce  13  25  28-25
  5. Chrząstawa  12  26  45-20
  6. Dobroszyce  13  24  33-21
  7. Kiełczów  13  24  32-23
  8. Wojnowice  13  20  35-29
  9. Bierutów  12  16  27-18
10. Bukowinka  13  15  24-32
11. Twardogóra  13  14  21-30 
12. Długołęka  13  12  24-38
13. Wratislavia II  12  10  21-44
14. Węgrów  13    9  23-46
15. Miłoszyce  13    6  15-35
16. Międzybórz II  12    1    9-66 

GRUPA III
Borowa - Godzieszowa   5:0
Sokołowice - Pruszowice   2:3
AP Oleśnica - Pasikurowice  9:0
Syców - Stradomia   4:0
Boguszyce Os. - Szczodrów.  1:0
Dobrzeń- Grabowno   1:3
 
TABELA
  1. AP Oleśnica  11  30  57-9
  2. Stradomia  11  25  31-19
  3. Grabowno WiL.  11  24  31-19
  4. Boguszyce Os.  11  20  26-19
  5. Szczodrów  11  18  35-25
  6. Dobrzeń  11  15  14-28
  7. Borowa  10  14  25-26
  8. Pruszowice  11  13  28-32
  9. Syców    9    9  22-24 
10. Pasikurowice  11    7  27-40
11. Sokołowice  10    6  15-37 
12. Godzieszowa  11    6  15-48

GRUPA IV
Kątna - Krzeczyn     1:6
Wójcice - Mirków II     nierozegrany
Śliwice - Kopalina     3:2
Wilczyce - Solniki Małe     3:3
Różanka - Miłocice   10:1
Nadolice - Zbytowa     1:8
Dębina - Dziadowa Kłoda     2:4

TABELA
  1. Zbytowa  12  31  51-13
  2. Dziadowa Kł.  12  28  41-27
  3. Wilczyce  12  27  40-20
  4. Różanka  11  25  40-19
  5. Wójcice  10  21  35-13 
  6. Solniki Małe  12  17  28-32
  7. Krzeczyn  12  16  41-37
  8. Mirków   11  16  27-23
  9. Nadolice  12  15  29-41
10. Kopalina  12  12  28-40
11. Dębina  12  11  24-41 
12. Śliwice  12    9  31-34
13. Kątna  11    4  12-44
14. Miłocice  11    3  16-59

...w czołówce. Zenit po remi-
sie w Jaszowicach spadł na 3. 
miejsce, wyprzedzony przez 
Mirków.

Jaszowice  1 (0)
Międzybórz  1 (1)

ZENIT: Mateusz Świątek - Michał Kala, 
Piotr Kotwa, Kacper Korcik, Szymon Ru-
siecki, Jakub Budzowski (81. Łukasz Galik), 
Bartłomiej Kruszyński, Mikołaj Gretkiewicz 
(25. Michał Mazurek), Kacper Gretkiewicz 
Ż, Maciej Iwaszko, Igor Makarow.

Bramki: 0:1 Michał Mazurek 20., 1:1 Mate-
usz Kozdrowski 75.

Następny mecz: Zenit - Czarni Jelcz-La-
skowice 16 listopada, godz. 14

TAK GRALI INNI:
Marszowice - Solna   2:2

Lutynia - Wratislavia   1:1
Skokowa - Bielany   0:8
Jelcz - Pawłowice   0:2
Wołów - Trzebnica   0:1
Mirków - Wierzbice   8:1
Kuźniczysko - Brzeg Dolny  4:3

TABELA
  1. Marszowice  14  33  43-17 
  2. Mirków  14  32  42-15 
  3. Międzybórz  14  31  37-16 
  4. Trzebnica  14  24  32-24
  5. Bielany  14  23  32-18 
  6. Pawłowice  14  22  21-16 
  7. Wierzbice  14  22  31-40 
  8. Lutynia  14  18  29-31 
  9. Brzeg Dolny  14  18  28-22
10. Skokowa  14  16  30-51 
11. Wołów  14  15  29-33 
12. Jaszowice  14  15  20-39 
13. Wratislavia  14  14 20-25 
14. Kuźniczysko  14  13  28-40 
15. Solna  14  10  17-30 
16. Jelcz  14    7  19-41

Klasa okręgowa

Robi się ciasno
Klasa B

Klasa A

Mistrzowie na półmetku

Królewscy nie dali szans

Polegli pod 
Grunwaldem

Odbył się mecz Polska - Węgry

Ligota pany
Mistrzowie turnieju
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Piłka ręczna
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PRACA
 Zaopiekuję się starszą oso-

bą. Tel. Tel. 605-561-131. 

USŁUGI
 Malowanie, regipsy, 

gładzie, panele, płytki, do-
cieplenia, elewacje. Tynki 
strukturalne, drobne prace 
elektryczne i hydrauliczne. 
Tel. 796-615-723.

 Remonty mieszkań, do-
mów, malowanie, gładzie, 

panele, regipsy. Tel. 603-
795-542.

 Awaryjne otwieranie samo-
chodów i mieszkań. Tel. 601-
76-12-82.

 CYKLINOWANIE. Tel. 601-
771-225

SPRZEDAM
 Sprzedam kuchnię elek-

tryczną z piekarnikiem do 
zabudowy, stylizowaną na 
zabytkową, fi rmy Ariston w 
bardzo dobrym stanie, 500 
zł. Tel. 602-775-971.

 Sprzedam silnik elek-
tryczny wolnoobrotowy 900 
obr./min 0.9KW. Tel. 601-785-
163.

MIESZKANIA\
 Do wynajęcia od zaraz ka-

walerka (loft) 37 m2 w pobliżu 
Bramy Wrocławskiej w Oleśnicy. 
Pokój dzienny, aneks kuchenny, 
łazienka i przedpokój. Miesz-
kanie częściowo umeblowane. 
Blisko dworca autobusowego, 
Rynku. Bezpłatne miejsca par-
kingowe przy budynku. Cena 
za wynajem 2000 zł (w tym jest 
czynsz). Dodatkowe opłaty wg 
zużycia (prąd, woda, gaz). Ka-
ucja 2000 zł. Tel. 600-310-104.

 Do wynajęcia trzypo-
kojowe z wyposażeniem, 

Oleśnica ul. 3 Maja. Tel. 886-
428-324.

 Do wynajęcia kawalerka 30 
m2, Rataje. Tel. 609-840-837.

 Zamienię na mniejsze lub 
sprzedam mieszkanie w Ole-
śnicy, rozkładowe, I p., 50 m2, 
2 pokoje, przedpokój, łazienka, 
oddzielne wc, piwnica 10 m2, 
ogrzewanie miejskie. Tel. 506-
766-558.

DZIAŁKI BUDOWLANE
 Sprzedam działki bu-

dowlane, ładnie położone  
przy lesie w Nowicy k. Do-
broszyc, 120 zł/m2. Tel. 665-
961-864.

MATRYMONIALNE
 Poznam pana uczciwego i 

stabilnego w wieku od 60-72 lat 
na stałe. Oleśnica i okolice. Tel. 
508-176-734.

LOKALE
 Sprzedam lub wynajmę pa-

wilon handlowy przy ul. Reja 15 
w Oleśnicy o pow. 24 m2 użyt-
kowej, woda, w.c., ogrzewanie 
własne, klimatyzacja, moni-
toring, dobra lokalizacja przy 
przystanku. Tel. 500-035-609. 

ROLNICZE
 Kupię ciągniki, przyczepy 

i maszyny rolnicze. Tel. 535-
135-507.

LEKARSKIE 
 Maria Tarnawska - pedia-

tra, neonatolog, poniedziałek, 
czwartek 17-19. Ul. Ceglana 
1b. Tel. 314-99-55, 601-459-
308.

 KATARZYNA HORNUNG 
- lekarz chorób wewnętrznych, 
specjalista reumatolog przyj-
muje w poniedziałki i czwartki 
od 16 do 18 przy ulicy Wschod-
niej 7. Tel. 314-43-53.

 GABINET STOMATOLO-
GICZNY - lekarz dentysta 
Grzegorz Masternak. Oleśni-
ca, ul. Żytnia 28. Tel. 503-155-
095.

KARDIOLOG
Wioletta Braciszewicz

przyjmuje 
w poniedziałki 

od godz. 12  
i środy od godz. 15 
przy ul. Paderewskiego 7H

Rejestracja codziennie 9 do 11
Tel. 071-314-47-01, 0-603-740-985 

NFZ, LUXMED MEDICOVER- 
bezpłatnie oraz wizyty prywatne

Dermatolog bez kolejki 
C.M. Hipokrates. Oleśnica, ul. Wrocławska 41. 

Tel. 71-398-33-23, 511-459-089.
hipokrates-olesnica.pl

BHP-Center

- uprawnienia
  SEP, 
  palaczy CO
- szkolenia 
  bhp
- kursy 
  operatorów 
  wózków 
  widłowych

Tel. 507-823-846

Ukazuje się od 29 marca 1990 r. II nagroda w III Kon-
kursie dla Prasy Lokalnej 1994, Nagroda Miasta Oleśnicy 
1998, nagroda w IV Konkursie dla Prasy Lokalnej 1998, 
III nagroda w V Konkursie dla Prasy Lokalnej 2000. Wy-

dawca: „OLPRESS”. Adres redakcji: „Panorama Oleśnicka”, ul. Młynarska 4 
B, 56-400 Oleśnica. Tel./fax  71 314-94-28, e-mail: panorama@dyskietka.pl, 
panoramaolesnicka@poczta.onet.pl, www.olesnica24.com. Redaguje kolegium: 
Krzysztof Dziedzic (redaktor naczelny), Andrzej Furmanek (redaktor techniczny), 
Grzegorz Huk, Roman Rybak oraz zespół. Redakcja nie odpowiada za treść 
ogłoszeń, reklam i nie zwraca materiałów nie zamówionych, zastrzega sobie 
prawo skracania i adiustacji tekstów, opracowań redakcyjnych oraz zmiany 
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Ogłoszenia przyjmuje Biuro Ogłoszeń w Oleśnicy, ul. Młynarska 4B. 
Czynne od poniedziałku do piątku w godz. 9-14.

Deski tarasowe, 
krawędziaki, listwy 
wykończeniowe, 
podbitka - ceny 

producenta. 
Tel. 601-973-247. AUTO-MOTO

UROLOGIA

www.urologolesnica.pl

LEK. MED. TOMASZ PISKOZUB
OLEŚNICA, ul. Rzepakowa 25

WTOREK: 16:00 - 18:30              REJESTRACJA
ŚRODA: 16:00 - 18:30                   500 22 28 28
SOBOTA: 10:00 - 12:30                 71 75 75 210

TWARDOGÓRA, ul. Gdańska 16
(przychodnia WAMED)

REJESTRACJA:
 71 315 03 29 CZWARTEK: 16:00 - 18: 30

POMOC DROGOWA
Tel. 601-936-766

WESELA , 18-TKI
komunie, przyjęcia, 

noclegi
Kryształowy Dwór
Tel. 602-459-919.

SKUP ZŁOMU

508 050 490

Oleśnica, ul. Wojska Polskiego 52 c 
(byłe Czerwone Koszary)

Oleśnica, ul. Łąkowa 2 
Tel. 693-395-448

OPONY ZIMOWE
(WYMIANA)

Na materiałach 
i artykułach własnych 

oraz powierzonych

Personalizowane prezenty na każdą okazję

    - papier

    - skóra

    - guma

    - drewno

    - długopisy

    - aluminium anodowe

    - szkło

    - pleksi

    - laminaty grawerskie

    - oraz wiele innych
W związku 

z rozprzestrzenianiem

00do godz. 12  obsługujemy wyłącznie 
osoby powyżej 65 roku życia.  

się Koronawirusa

Sklep Papierniczy

ul. Daszyńskiego 5F

 ul. 3 Maja 16
0000czynny od 9  do 17

0000czynny od 10  do 17

www.am-fol.pl

USŁUGI 
REKLAMOWE am_fol@wp.pl

laser@am-fol.pl

am_fol@wp.pl
laser@am-fol.pl

Grawerowanie 
i cięcie laserem CO2

W związku 
z rozprzestrzenianiem

się Koronawirusa
czynny jest tylko jeden sklep

„OLA” przy ul. 3 Maja 16
0000Zapraszamy od 9  do 15

www.am-fol.pl

USŁUGI 
REKLAMOWE am_fol@wp.pl

laser@am-fol.pl

Grawerowanie 
i cięcie laserem CO2

UROLOG
lek. Stanisław Pawlak, 

konsultacje, USG we wtorki 
i czwartki od godz. 17. 

Centrum Medyczne 
Daszyńskiego, Oleśnica, ul. 

Daszyńskiego 2A, 
tel. 530-719-364, 

603-953-465

Bardzo skuteczne 
czyszczenie 

dywanów, kanap. 
Tel. 789-588-802

Przyjęcia pożegnalne

STYPY
Tel. 602-459-919.

ANWIL OKNA

www.anwilokna.pl

rok założenia
1993

509 081 520
e-mail: anwilokna@poczta.onet.pl

Oleśnica, ul. Sinapiusa 12, tel./fax 71/314 40 50

AUDI
 A4 kombi, 2,4 benzyna, 

automat, 150 kM, 360.000 
km, ważny przegląd, 5.000 
zł. Tel. 603-682-424.

TOYOTA
 Corolla HB, 1,2, 2020, 

116kM + pakiet TECH, 27.600 
km, biały, 1. właściciel, kupio-
ny w Polsce, w cenie komplet 
kół zimowych, garażowany, 
82.200 zł. Tel. 509-424-511.

WYCIĄG Z OGŁOSZENIA O PRZETARGU
Burmistrz Miasta Oleśnicy, 

ul. Rynek 1, 56-400 Oleśnica, ogłasza:
I-przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż następującej nieruchomości położonej w Oleśnicy

Adres nieruchomości: 
Oleśnica

Numer 
działki

Arkusz 
Mapy

Powierzchnia 
działki w m2 KW Nr Cena wywoławcza 

nieruchomości w zł Wadium w zł

ul. Grecka, obręb Lucień 301 94 218 WR1E/00028070/7 79.000 7.900

Cena sprzedaży gruntu, osiągnięta w przetargu podlega opodatkowaniu stawką VAT w wysokości 23%, zgodnie z art. 5 ust. 
1 pkt 1 w związku z art. 2 pkt 6 oraz zgodnie z art. 41 ust. 1 w związku z art. 146a pkt 1 ustawy z dnia 11.03.2004r. o podatku 
od towarów i usług (t.j. Dz. U. z 2024r., poz. 361, z późn. zm.).
Przeznaczenie nieruchomości w planie miejscowym i sposób jej zagospodarowania: zgodnie z miejscowym planem zagospo-
darowania przestrzennego dla obszaru położonego pomiędzy ul. Polną, Wikliniarską, Ludwikowską i Stawową w Oleśnicy, 
uchwalonym przez Radę Miasta Oleśnicy uchwałą nr XXXIV/270/2013 z dnia 27 czerwca 2013 r., ogłoszoną w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Dolnośląskiego poz. 4314 z dnia 12 lipca 2013r., nieruchomości przeznaczone są pod zabudowę 
mieszkaniową jednorodzinną (w/w działki znajdują się w jednostce strukturalnej o symbolu: 18.MN).
Działka gruntowa nr 301 AM 94 znajduje się w strefi e ochrony konserwatorskiej dla zabytków archeologicznych.
Przetarg na wyżej wymienione nieruchomości, odbędzie się dnia 19 grudnia 2024 r. o godz. 1100 (w Sali Obrad - pokój nr 37 
na II piętrze w części ratuszowej Urzędu Miasta Oleśnicy).
Najpóźniej do dnia 13 grudnia 2024r. na rachunek bankowy Gminy Miasta Oleśnicy nr 18 9584 0008 2001 0000 0055 0004 
w Banku Spółdzielczym w Oleśnicy należy wpłacić wadium w pieniądzu.
Ogłoszenie o przetargu wywieszono na tablicy ogłoszeń Urzędu Miasta Oleśnicy Rynek-Ratusz, oraz opublikowano na 
stronach internetowych http://www.olesnica.pl (w zakładce Aktualności) i http://idumolesnica.bip.gov.pl (Menu użytkownika – 
Nieruchomości: Sprzedaż - Kupno).
Szczegółowe informacje dotyczące przetargu można uzyskać w Wydziale Geodezji, Gospodarki Gruntami, Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska Urzędu Miasta Oleśnicy (pok. 103, I p.) lub telefonicznie pod nr (071) 798-21-54 w godz. od 800 do 1600.
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Partner 
Oleśnica, ul. Rzemieślnicza 11 a

Zapraszamy w godzinach:  pn - pt 8-18, sobota 8-14, 
tel: 71 398-59-51;  Biuro: biuro@automixsc.pl

PROFESJONALNIE CZYŚCIMY 
KATALIZATORY I FILTRY DPF

OPTYK 

www.olesnica-optyk.pl

PIĄTEK BADANIE GRATIS*

Oleśnica, ul. Okrężna 1-2, tel. 71 398 21 21
Zapraszamy: pon. - pt. 10-18, sob. 10-13

*przy zakupie okularów

PARA DO PARY! 

LUX SFERA

Kup parę soczewek progresywnych,
a drugą parę kupisz  z rabatem 70%

NAUKA I DOSKONALENIE PŁYWANIA 
 - wtorki, czwartki 18.00 
 piątki 17.00, 18.00
AQUA-AEROBIK  - wtorki, czwartki 19.00

Basen ZSZ ul. Wojska Polskiego 67
Kontakt: 609-747-824

BETA - FIT Beata Surdej

OBWIESZCZENIE 
STAROSTY OLEŚNICKIEGO

Starosta Oleśnicki, na podstawie art. 11a ust. 1, art. 11d ust. 5 ustawy z 
dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania i reali-
zacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (tekst jednolity: Dz. U. z 2018 
r., poz. 1474, z późn. zm.) oraz art. 49 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. 
Kodeks postępowania administracyjnego (t.j. Dz. U. z 2024 r. poz. 572),

zawiadamia,
że wznowiono postępowanie administracyjne, zakończone ostateczną 
decyzją Starosty  Oleśnickiego Nr 5/2024 z dnia 9 sierpnia 2024 r. ze-
zwalającą Wójtowi Gminy Dobroszyce na realizację inwestycji drogowej, 
pod nazwą: 
„Budowa, przebudowa i rozbudowa dróg gminnych ul. Wielkopolnej, ul. 
Spokojnej i ul. Jasnej w Dobroszycach w zakresie przebudowy i budowy 
jezdni, budowy chodników, budowy kanalizacji deszczowej, rozbudowy 
oświetlenia ulicznego, budowy kanału technologicznego, przebudowy i 

budowy zjazdów do przyległych posesji.”
W myśl art. 10 § 1 ustawy - Kodeks postępowania administracyjnego, 
strony postępowania mają prawo do czynnego w nim udziału, przeglą-
dania akt sprawy oraz składania wniosków i uwag w siedzibie Starostwa 
Powiatowego w Oleśnicy, ul. Słowackiego 10, Wydział Architektury i Bu-
downictwa, pokój 321, w godzinach pracy Urzędu, w terminie siedmiu dni 
od dnia zawiadomienia w drodze publicznego obwieszczenia.

WYCIĄG Z OGŁOSZENIA O PRZETARGU
Burmistrz Miasta Oleśnicy 

ul. Rynek 1, 56-400 Oleśnica, ogłasza:
I-przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż następującej nieruchomości położonej w Oleśnicy

Adres nieruchomości: 
Oleśnica

Numer 
działki

Arkusz 
Mapy

Powierzch-
nia działki 

w m2
KW Nr

Cena wywoław-
cza nieruchomo-

ści w zł

Wadium 
w zł

ul. Grecka, obręb Lucień 291 94 609 WR1E/00028070/7 248.000 24.800

Cena sprzedaży gruntu, osiągnięta w przetargu podlega opodatkowaniu stawką VAT w wysokości 23%, zgodnie 
z art. 5 ust. 1 pkt 1 w związku z art. 2 pkt 6 oraz zgodnie z art. 41 ust. 1 w związku z art. 146a pkt 1 ustawy z dnia 
11.03.2004r. o podatku od towarów i usług (t.j. Dz. U. z 2024r., poz. 361, z późn. zm.).
Przeznaczenie nieruchomości w planie miejscowym i sposób jej zagospodarowania: zgodnie z miejscowym 
planem zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego pomiędzy ul. Polną, Wikliniarską, Ludwi-
kowską i Stawową w Oleśnicy, uchwalonym przez Radę Miasta Oleśnicy uchwałą nr XXXIV/270/2013 z dnia 27 
czerwca 2013 r., ogłoszoną w Dzienniku Urzędowym Województwa Dolnośląskiego poz. 4314 z dnia 12 lipca 
2013r., nieruchomości przeznaczone są pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną (w/w działki znajdują się w 
jednostce strukturalnej o symbolu: 18.MN).
Działka gruntowa nr 291 AM 94 znajduje się w strefi e ochrony konserwatorskiej dla zabytków archeologicznych.
Przetarg na wyżej wymienione nieruchomości, odbędzie się dnia 13 grudnia 2024 r. o godz. 1100 (w Sali Obrad 
- pokój nr 37 na II piętrze w części ratuszowej Urzędu Miasta Oleśnicy).
Najpóźniej do dnia 10 grudnia 2024r. na rachunek bankowy Gminy Miasta Oleśnicy nr 18 9584 0008 2001 0000 
0055 0004 w Banku Spółdzielczym w Oleśnicy należy wpłacić wadium w pieniądzu.
Ogłoszenie o przetargu wywieszono na tablicy ogłoszeń Urzędu Miasta Oleśnicy Rynek-Ratusz, oraz opubliko-
wano na stronach internetowych http://www.olesnica.pl (w zakładce Aktualności) i http://idumolesnica.bip.gov.pl 
(Menu użytkownika – Nieruchomości: Sprzedaż - Kupno).
Szczegółowe informacje dotyczące przetargu można uzyskać w Wydziale Geodezji, Gospodarki Gruntami, Rol-
nictwa i Ochrony Środowiska Urzędu Miasta Oleśnicy (pok. 103, I p.) lub telefonicznie pod nr (071) 798-21-54 w 
godz. od 800 do 1600.

OGŁOSZENIE
Burmistrz Miasta i Gminy Twardogóra informuje, że został ogłoszony II ustny 
przetarg nieograniczony na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej:

1. Sosnówka - działka nr 91/17 o pow. 0,1771 ha, cena wywoławcza netto 91 
500 zł. plus obowiązujący podatek VAT. Zgodnie z planem - teren zabudowy 
mieszkaniowej jednorodzinnej i zabudowy rekreacji indywidualnej.

Wadium w wysokości 10% ceny wywoławczej płatne do 13.12.2024 r. Prze-
targ odbędzie się w dniu 17.12.2024 r. od godz. 1200 w Urzędzie Miasta i 
Gminy.
Szczegółowe informacje o przetargach znajdują się w ogłoszeniu, umiesz-
czonym na tablicy ogłoszeń, w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie 
internetowej Urzędu Miasta i Gminy Twardogóra www.twardogora.pl.

OGŁOSZENIE
Na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r. o gospodarce 
nieruchomościami (t.j. Dz.U.2024 poz. 1145) Dyrektor Zakładu Gospodar-
ki Mieszkaniowej w Twardogórze informuje, że na tablicy ogłoszeń oraz 
na stronie internetowej Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej Twardogóra 
został umieszczony:

„WYKAZ NIERUCHOMOŚCI POŁOŻONYCH NA TERENIE MIASTA 
TWARDOGÓRA PRZEZNACZONYCH DO ODDANIA W NAJEM W 

TRYBIE USTNEGO PRZETARGU NIEOGRANICZONEGO”.

BURMISTRZ MIASTA I GMINY MIĘDZYBÓRZ
INFORMUJE,

że w siedzibie Urzędu Miasta i Gminy w Międzyborzu ul. Kolejowa 13  
oraz na stronie internetowej  https://bip.miedzyborz.pl/ został wywieszony 
wykaz nieruchomości położonych na terenie Miasta i Gminy Międzybórz 
i stanowiących jej własność komunalną, przeznaczonych do dzierżawy. 

Burmistrz Miasta i Gminy Międzybórz Paweł Adamczyk

Oleśnica, 
ul. 3 Maja 22/II

Zapraszamy! 
Twój mały 
przyjaciel

liczy na ciebie!
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